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REDAKČNÍ RADA ZPRAVODAJE 
PŘEJE VŠEM OBČANŮM 

POŽEHNANÉ VÁNOCE A DO NOVÉHO ROKU 2011 
VYKROČTE TOU SPRÁVNOU NOHOU!

BÍLÉ VÁNOCEBÍLÉ VÁNOCE

JÁ SNÍM O VÁNOCÍCH BÍLÝCH,JÁ SNÍM O VÁNOCÍCH BÍLÝCH,
VÁNOCÍCH JAKÉ Z DĚTSTVÍ ZNÁM,VÁNOCÍCH JAKÉ Z DĚTSTVÍ ZNÁM,
ZNĚLY ZVONKY SANÍ A KAŽDÉ PŘÁNÍZNĚLY ZVONKY SANÍ A KAŽDÉ PŘÁNÍ
V TEN DEN SPLNILO SE NÁM...V TEN DEN SPLNILO SE NÁM...

JÁ SNÍM O VÁNOCÍCH BÍLÝCH,JÁ SNÍM O VÁNOCÍCH BÍLÝCH,
VÁNOČNÍM STROMKU ZÁŘÍCÍM,VÁNOČNÍM STROMKU ZÁŘÍCÍM,
SVĚTLA SVÍČEK, JMELÍ A SNÍH,SVĚTLA SVÍČEK, JMELÍ A SNÍH,
TAK BYL KRÁSNÝ DEN O VÁNOCÍCH...TAK BYL KRÁSNÝ DEN O VÁNOCÍCH...
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s l ovo  s t a r os t y

„Dobrý a ještě lepší čas zimní, Dolní Bojanovice“…

Před časem jsem mluvil s jedním svým 
kamarádem z Francie. Vyprávěl mi posmut-
něle o tom, jak se v jeho zemi stále víc vytrácí 
povědomí o původně křesťanských hodno-
tách: „Když dnes někdo řekne slovo ‚půst‘, 
lidé si v naší kdysi křesťanské zemi vybaví 
zpravidla pouze muslimský postní měsíc 
ramadán.“ 

Jeho slova se mi vybavila, když jsem nedáv-
no četl o „problému“, který prožívají mnozí jed-
notlivci a organizace – nejednou i křesťanské 
–  v Anglii. Aby nebyly nevěřícími či muslimy 
obviněny z „nekorektnosti“, raději už mnoh-
dy nepoužívají název Vánoce (v angličtině,
jak známo, v názvu tohoto svátku zaznívá 
Kristovo jméno). A tak místo toho posílají např. 
přání k „Svátku lidí dobré vůle“… 

Nejde jen o problém Anglie či Francie. Je to 
problém patrný zřejmě téměř všude v Evropě. 
Samozřejmě i u nás. Jak snadno se pod tla-
kem svého okolí zříkáme svých křesťanských 

VÁNOČNÍ ÚVAHA
kořenů anebo je přinejmenším skrýváme… 
Přitom jsou to kořeny – i přes všechny chyby 
a hříchy církve a křesťanů v dějinách i v sou-
časnosti – dobré a pevné, kořeny, ze kterých 
vyrostla naše společnost i kultura i naše 
vlastní životy. Bez kořenů se nikam růst nedá, 
bez nich se jen živoří a usychá…  

Vánoce jsou svátky, které jasně dávají naje-
vo, že se za nás Bůh ani v nejmenším nestydí. 
Právě naopak: Boží Syn se z lásky k nám 
stává člověkem! Bylo by zvláštní a smutné, 
kdybychom se my styděli za něj…

Ať nám všem Vánoce, svátky Božího naro-
zení, znovu připomenou, kde leží základy naší 
víry i našich životů. Ať se k těmto ověřeným 
základům dokážeme vracet a na nich dále 
stavět. 

Přeji vám všem, milí přátelé, pokojné, 
radostné a požehnané Vánoce

Petr Karas 

Téměř 1500 dní spolu putujeme, hledáme 
správnou cestu, správné odpovědi na problé-
my života v naší obci a soužití mezi námi…

Je nás již více než 2960, tedy za čtyři léta 
nám přibylo 70 občanů. A je toho více - v nás 
i kolem nás. Letošní „volební rok“ ukázal, 
že se lidé  velmi zajímají o věci veřejné, že 
pochopili odraz vrcholné politiky do komunál-
ní sféry a vnímají vážné hospodářské, finanční  
a  společenské problémy.

V minulém Zpravodaji jsem připomenul 
spolupráci zastupitelů, zaměstnanců obce, 
občanů, dnes již minulého volebního obdo-
bí…  Volební období 2010 – 2014 je novou 
cestou pro obměněné zastupitelstvo naší 
obce.  Děkuji také jménem zastupitelstva za 
vaši podporu a důvěru a připomínám, že „tým“ 
má více než 15 členů...☺
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PŘEHLED PODZIMNÍCH AKCÍ:

- Počátkem října byl otevřen nový sběrný 
dvůr, ke kterému jsme vybudovali v listo-
padu komunikaci podél zemědělské farmy. 
Těžká kontejnerová doprava tak nezatíží 
centrum obce.

 Na sběrný dvůr mohou naši občané ukládat 
zdarma téměř všechny druhy odpadů po 
dobu 5 let – doba tzv. udržitelnosti projektu 
EU. Obec ale za následnou likvidaci platí 
nemalé prostředky…

- Doplnění kanalizace v ulicích Hodonín-
ská, Na Hrázce pokračuje ulicí U Hřiště.  
Vodovod byl zbudován U Potoka a bude 
naší snahou, pokud počasí dovolí, dobu-
dovat vodovod v propojení Spodní Pustá 
- Okružní. K 10 mil. dotaci jsme získali další 
z životního prostředí JMK ve výši přes 4 
mil. Kč. Na příští rok máme rozhodnutí na 
novou dotaci ve výši 5 mil. Kč na dokončení 
dalších úseků. 

- Významnou stavbou, započatou v červen-
ci, je první etapa dobudování zázemí pro 
sportovce – tenisový klub. Počátkem pro-
since je stavba připravena pro kolaudaci. 
Na tuto stavbu byly získány téměř 3 mil. 
z Ministerstva pro místní rozvoj. Zároveň 
byly připraveny inženýrské sítě pro druhou 
etapu – zázemí pro TJ - kopaná. V návrhu 
rozpočtu se s touto stavbou počítá příští 
rok.

- V neděli 7. listopadu, v den konání usta-
vující schůze nového zastupitelstva, byla 
uvedena do provozu nová hasičská cisterna 
v hodnotě téměř 5,5 mil. Kč. Získali jsme 
3 mil. dotací, ale celé zadávací řízení posu-
zoval na podnět jednoho uchazeče Úřad 
pro ochranu hospodářské soutěže. Kon-
cem listopadu přišlo vyjádření, že zadávací 
řízení bylo v souladu se zákonem…

- V ulici Prostřední vedle Obecního domu 
jsme opravili chodník a vyřešili odvádění 

dešťových vod.  Konstrukční vrstvy chod-
níku jsou dostatečné i pro stání osobních 
aut a současně  omezí prosakování  povr-
chových vod pod budovu.

- Bylo provedeno recyklování značného 
množství stavební sutě a zajištěno následné 
využití.

- Uzavřená skládka odpadů je připravena 
k rekultivaci. Na rekultivaci jsme koncem 
listopadu získali z fondů Evropské unie 
a Státního fondu životního prostředí přes 
23 mil. Kč. Konkrétní výše bude ale pře-
počtena dle výsledků zadávacího řízení, 
které proběhne v příštím roce. Samotná 
rekultivace by měla být dokončena v roce 
2012.

- Pracujeme na přípravách zasíťování dvou 
lokalit pro více než 50 rodinných domů 
– V Zahradách a Díly pod Vinohrady 2. 
Před novým zastupitelstvem je náročný úkol 
– schválení spolufinancování…

- Propojení Spodní Pustá – Okružní /nad 
DUEM/ pokračuje tak, aby příští rok byla 
dokončena komunikace.

- V průběhu listopadu jsme provedli výsadbu 
více než šedesáti  stromů (oskeruše, dřín, 
moruše, švestky, hrušně, višně a další) 
dosázení aleje na Josefov  atd.

Podání vysvětlení k medializované 
kauze investování volných finančních 
prostředků obce Dolní Bojanovice.

Reportáž ze dne 10. 11. 2010  ve zpravo-
dajství ČT 1 je nutno doplnit o zcela zásadní  
informace:
1. Volné finance obce byly investovány do 

podílových fondů /ING, aj./ již v roce 
2004.

2. V roce 2008 v důsledku celosvětové 
finanční a hospodářské krize kapitálový 
trh zaznamenal významný propad.

3. Vedení obce a zastupitelstvo obce pro-
jednalo situaci s finančními poradci, kdy 
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Za uplynulá čtyři léta jsme investovali do sta-
veb a zařízení v obci celkem asi 137 mil. Kč.

Získané dotace činily téměř 70 mil. Kč 
a dalších více než 28 mil. /viz tabulka návrhu 
investic/ se podařilo letos získat pro další 
období.

Rozpočet na rok 2011 predikuje příjmy 
cca 62,3 mil. a navržené výdaje ve výši cca 
66,2 mil.

Hlavní kapitoly příjmů jsou dotace – cca 
28 mil. Kč, daňové příjmy cca 24 mil. Kč 
a nedaňové cca 10 mil. Kč.

Nejvyšší výdaje budou opět investiční 
– více než 40 mil. Kč, správa a samospráva 
obce cca 7 mil. Kč, školství více než 3 mil. 
Kč, komunální služby a veřejné osvětlení přes 
5 mil. Kč, odpadové hospodářství a údržba 
zeleně cca 3 mil. Kč, komunikace a inženýr-
ské sítě 2 mil. Kč, péče o seniory, kultura, 
sport atd.

Čtyři adventní svíce prosvětlují, 
prohřívají,  promlouvají…
Naplňují nás klidem, pokorou, 
nadějí, láskou…
Rozsvěcujme a udržujme oheň v nás, 
hřejme a sviťme,…  přátelé…

Pevným krokem novým rokem, pokud mož-
no bez otlaků na těle i na duši přeje…

řešení zabezpečení prostředků a elimi-
nace možných propadů bylo předmětem 
mnohých jednání.  Správu nad prostředky 
na základě usnesení zastupitelstva obce 
převzala společnost, která má licenci 
České národní banky.

4. Na jaře r. 2009, kdy se důsledky krize 
na kapitálovém trhu projevovaly nejvíce, 
jsme zahájili jednání ve smyslu eliminování 
propadu.

5. Začátkem června 2009 obec uzavřela 
s licencovaným obchodníkem s cennými 
papíry Dohodu o narovnání,  kterou byly 
ukončeny veškeré vztahy s touto spo-
lečností. Z ní vyplývá, že  více než 90 % 
investovaných finančních prostředků obec 
obdržela zpět (propad činil necelých 1,6 
mil. Kč). 

6. Tento propad neohrozil  rozpočet obce - 
chod obecního úřadu ani spolufinancování 
investičních akcí. Navíc  v  r. 2009 se  obci 
podařilo získat   cca  30 mil. Kč dotací.

7. Uvědomme si, jak obtížné bylo řešit 
situaci v období finanční a hospodářské 
krize, kdy předpoklady vývoje byly nejisté 
a dosud přetrvávají. Obce, které mají ve 
fondech a akciích finance i nadále, mají 
propady v desítkách procent. Stále ještě 
mnozí čekají na hospodářskou a finanční 
konjunkturu.

Obec vyvinula maximální úsilí pro stabilizaci 
svých finančních prostředků a není namístě 
šířit fámy.

Rozloučení se starým rokem a zároveň vítání roku 2011 
bude 29. 12. od 14 hod. u Obecního domu.  

Na sousedské setkání srdečně zvou zastupitelé naší obce.

starosta obce
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Název investiční akce Předpoklad Vlastní 
prostředky Dotace

Cyklostezka D. Bojanovice-Novodv. 
rybník – pouze zařazení do investic        100 000,00         100 000,00     Bude požádáno

Rekonstrukce tělocvičny - 
pouze zařazení do investic        100 000,00         100 000,00     Bude požádáno

Klimatizace prodejny „masna Žůrek“        100 000,00         100 000,00       ----------------

Myčka ZŠ a MŠ Dolní Bojanovice          60 000,00           60 000,00       -----------------

Rekultivace skládky  - dotace EU fondy – 
realizace pravděpodobně do 2012  22 008 900,00      2 589 300,00      22 008 900,00    

Rekultivace skládky  - dotace SFŽP - 
spolufinancování    1 294 600,00      ----------------      1 294 600,00    

DPS -zateplení a výměna oken - 
pouze zařazení do investic        300 000,00         300 000,00     Bylo  požádáno

Doplnění kanalizace a vodovodu v obci  - 
dotace MFČR     8 810 300,00      3 810 300,00        5 000 000,00    

Doplnění kan. a vod. - dotace životní 
prostředí JMK - dočerpání obdržené 
dotace roku 2010

    1 310 700,00      ----------------     1 310 700,00    

Sportovní zázemí TJ-kopaná    4 000 000,00      4 000 000,00     Bude požádáno

ZTV Spodní Pustá-Okružní (komunikace)    1 000 000,00      1 000 000,00      ------------------

Výkup pozemků        300 000,00         300 000,00      ------------------

Průmyslová zóna Záhumenice        300 000,00         300 000,00      ------------------

Úprava toku Prušánka PD - 
pouze zařazení do investic        100 000,00         100 000,00     Bude požádáno

Protipovodňová nádrž Rybníčky PD - 
pouze zařazení do investic        100 000,00         100 000,00     Bude požádáno

Územní plánování – 
dofinancování změny č. 2          35 000,00           35 000,00      ------------------

Celkem  investiční  prostředky : 42 508 800,00    12 894 600,00     29 614 200,00    

NÁVRH INVESTIC, PROJEDNÁVANÝCH ZASTUPITELSTVEM OBCE NA ROK 2011: 

U položek „pouze zařazení do investic“, v případě, že získáme dotaci, navýšíme rozpočet 
rozpočtovým opatřením.
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Výpis z veřejného zasedání Zastupitelstva obce ze dne 9. 9. 2010

Zastupitelstvo schválilo:
• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení prá-

va odpovídajícího věcnému břemeni na 
stavbu: Dolní Bojanovice, U Hřiště – příp. 
NN, SB-4210-161 uzavřenou mezi E.ON 
Distribuce, a.s., F.A. Gerstnera 2151/6, 
370 49 České Budějovice a Obcí Dolní 
Bojanovice, Hlavní 383. Věcné břemeno 
se zřizuje na pozemku p.č. 3999/3 v k.ú. 
D. Bojanovice za jednorázovou úplatu ve 
výši 500,- Kč, spočívá v umístění nového 
venkovního vedení NN.

• Prodej pozemku p.č. 700/2 o výměře 239 
m2 v k.ú. Dolní Bojanovice dle geometric-
kého plánu 1333/144/2010 ze dne 4. 8. 
2010 vyhotoveného firmou GEPROSTAV 
geodezie s.r.o., Plucárna 3832/1a, Hodo-
nín, Ing. Petrem Helískem firmě NEOS, 
v.o.s. zastoupenou Ing. Pavlem Hubač-
kou za cenu 650,- Kč za 1 m2. Ve smlou-
vě bude uvedeno předkupní právo obce, 
sankční podmínky a kolaudace do 5 let.

• Prodej pozemku p.č. 1028/1, zahrada 
o vým. 48 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice panu 
Pavlu Herkovi, a to za cenu 150,- Kč za 
1 m2.

• Prodej pozemku p.č. 1036/2, zahrada 
o vým. 56 m2, p.č. 1037/1, zahrada o vým. 
68 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice Ing. Zdeň-
ku Pardíkovi a Marii Pardíkové, za cenu 
150,- Kč za 1 m2.

• Prodej pozemku p.č. 1040/1, zahrada 
o vým. 109 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice 
panu Stanislavu Skoumalovi, za cenu 
150,- Kč za 1 m2.

• Prodej pozemku p.č. 1041/1, zahra-
da o vým. 103 m2 v k.ú. Dolní Bojanovi-
ce panu Vladimíru Konečnému a Martě 
Konečné, za cenu 150,- Kč za m2.

• Prodej pozemku p.č. 1044/1, orná půda 
o vým. 72 m2, p.č. 1045/1, orná půda 
o vým. 79 m2  v k.ú. Dolní Bojanovice paní 
Anežce Košutkové, za cenu 150,- Kč za 
1 m2.

• Prodej pozemku p.č. 1049/1, zahrada o vým. 
96 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice panu Janu 
Komosnému, za cenu 150,- Kč za 1 m2.

• Prodej pozemku p.č. 1052/1, zahrada o vým. 
98 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice panu Tomáši 
Závorkovi, za cenu 150,- Kč za 1 m2.

• Prodej pozemku p.č. 1053/1, zahrada o vým. 
101 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice paní Andrey 
Panáčkové, za cenu 150,- Kč za 1 m2.

• Prodej pozemku p.č. 1056/1, zahrada 
o vým. 100 m2  v k.ú. Dolní Bojanovice 
panu Milanu Ševčíkovi a Naděždě Ševčí-
kové, za cenu 150,- Kč za 1 m2.

• Prodej pozemku p.č. 1057/1, zahrada 
o vým. 121 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice 
panu Františku Turkovi, za cenu 150,- Kč 
za 1 m2.

• Prodej pozemku p.č. 1065/1, zahrada 
o vým. 126 m2  v k.ú. Dolní Bojanovice 
panu Miroslavu Švehlovi a Josefě Švehlo-
vé, za cenu 150,- Kč za 1 m2.

• Prodej pozemku p.č. 1066/3, zahrada 
o vým. 164 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice panu 
Josefu Doležalovi a Boženě Doležalové, 
za cenu 150,- Kč za 1 m2.

• Prodej pozemku p.č. 1069/1, zahrada 
o vým. 172 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice 
panu Jiřímu Mísařovi a Haně Mísařové, za 
cenu 150,- Kč za 1 m2.

• Smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věc-
nému břemeni spočívajícímu v právu umís-
tění a provozování stavby, v právu vstupu 
a vjezdu na pozemky v souvislosti se zří-
zením, opravami, údržbou a provozováním 
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stavby „Doplnění kanalizace Dolní Bojanovi-
ce – část jih“ na pozemcích p.č. 1900/14 
a p.č. 1902 v k.ú. Dolní Bojanovice uzavře-
nou mezi ČR – Zemědělská vodohospodář-
ská správa se sídlem Hlinky 60, Brno a Obcí 
Dolní Bojanovice, Hlavní 383. Břemeno se 
zřizuje úplatně, a to za jednorázovou úplatu 
v celkové výši 12,- Kč bez DPH.

• Smlouvu o zřízení práva odpovídajícího 
věcnému břemeni spočívajícímu v právu 
umístění a provozování stavby, v právu 
vstupu a vjezdu na pozemky v souvislosti 
se zřízením, opravami, údržbou a pro-
vozováním stavby „Doplnění kanalizace 
Dolní Bojanovice – část jih“ na pozemku 
p.č. 1901 v k.ú. Dolní Bojanovice uzavře-
nou mezi Povodí Moravy, s.p., se sídlem 
v Brně, Dřevařská 11 a Obcí Dolní Bojano-
vice, Hlavní 383. Věcné břemeno se zři-
zuje úplatně v jednorázové splátce a činí 
315,- Kč + 20% DPH.

• Rozpočtové opatření č. 3 
 Navýšení příjmů:            6.600.200,- Kč
 Navýšení výdajů:            6.751.100,- Kč
 Rozdíl příjmů a výdajů:     150.900,- Kč
 Rozpočet po úpravě:          
 Příjmy: 71.798.300,- Kč
 Výdaje:                          85.434.000,- Kč
 Rozpočtový schodek:  -13.635.700,- Kč
 Tento schodek bude pokrytý uspořenými 

finančními prostředky na bankovním účtu 
z minulých let.

• Odpis pohledávky na vydané faktury 
z roku 2008, odběratel Diana Kalábková, 
Starovice 330 za pronájem prostranství 
a hlášení v celkové částce 460,- Kč na 
vydané faktury č. 28115 a 28119.

• Navýšení hodnoty majetku obce o částku 
619.635,- Kč, která vznikla v souvislosti 
s provedenou digitalizací pozemků. Jedná 
se o nalezené pozemky v k.ú. Hodonín, 
Josefov, Lužice, Mikulčice, Mutěnice, 
Starý Poddvorov.

• Vyřazení barového pultu ve vinárně „U Kon-
šelů“ z účetní evidence.

• Informace o aktuálním stavu při realizaci 
cyklostezek Dolní Bojanovice – Novo-
dvorský rybník a Dolní Bojanovice – Starý 
Poddvorov.

• Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2010 
o místním poplatku za provozovaný výher-
ní hrací přístroj nebo jiné technické herní 
zařízení povolené Ministerstvem finan-
cí. Tato vyhláška ruší obecně závaznou 
vyhlášku č. 2/2005 o místním poplatku za 
provozovaný hrací přístroj a obecně závaz-
nou vyhlášku č. 2/2006, kterou se mění 
a doplňuje vyhláška č. 2/2005.

• Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2010, 
která stanoví systém shromažďování, sbě-
ru, přepravy, třídění, využívání a odstraňo-
vání komunálních odpadů a nakládání se 
stavebním odpadem na území obce Dolní 
Bojanovice, účinnost od 1. 10. 2010.

• Podání žádosti o dotaci na lesní techniku 
– traktor, vlek a příkopovou sekačku ve 
výši do 1.500.000,- Kč celkového objemu 
finančních prostředků.

• Převod výnosových a nákladových položek 
ke dni 1. 9. 2010 v rámci schváleného roz-
počtu ZŠ a MŠ Dolní Bojanovice, příspěv-
kové organizace na rok 2010.

• Čerpání rezervního fondu ve výši 45.000,- 
Kč z důvodu vyšší  spotřeby elektrické 
energie.

• Dodatek č. 1 k smlouvě o dílo. Zhotovi-
tel – Jančálek, s.r.o. U Tržiště 22, Břec-
lav, objednatel – Obec Dolní Bojanovice, 
Hlavní 383. Předmětem dodatku je změna 
čl. VI. – cena a čl. VII. – fakturace smlouvy 
o dílo č. 396/2008-D.

• Dodatek č. 1 k mandantní smlouvě 
č. 396/2008-M.

 Mandatář  - Jančálek, s.r.o., U Tržiště 22, 
690 02 Břeclav, Mandant – Obec Dolní 
Bojanovice, Hlavní 383.
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 Předmětem dodatku je změna v čl. V  Cena 
a v čl. VII Fakturace mandantní smlouvy č. 
396/2008-M.

Zastupitelstvo bere na vědomí
• Informace a očekává změny v návrhu  

dodatku č. 4 ke smlouvě o provozování 
vodovodů a kanalizací v obci Dolní Boja-
novice. 

• Informace o budoucí smlouvě kupní 
a o spolupráci a součinnosti při realizaci 
plynárenského zařízení na stavbu: Dolní 
Bojanovice 26 RD V Zahradách mezi  JMP 
Net, s.r.o., Plynárenská 499/1, 657 02 
Brno a Obcí Dolní Bojanovice.

• Informace o smlouvě o budoucí smlouvě 
kupní a o spolupráci a součinnosti při rea-
lizaci plynárenského zařízení na stavbu: 
Dolní Bojanovice 24 RD Pod Vinohrady 
mezi  JMP Net, s.r.o., Plynárenská 499/1, 
657 02 Brno a Obcí Dolní Bojanovice.

• Informace o budoucí smlouvě kupní 
a o spolupráci a součinnosti při realizaci 
plynárenského zařízení na stavbu: Dolní 
Bojanovice 45 RD Pod Vinohrady II. – roz-
šíření mezi  JMP Net, s.r.o., Plynárenská 
499/1, 657 02 Brno a Obcí Dolní Bojano-
vice. 

• Informace o  přípravě zástavbové studie 
v lokalitě „ Záhumenice“ a dohodě o par-
celaci.

• Informace o aktuálním stavu při realizaci 
cyklostezek Dolní Bojanovice – Novo-
dvorský rybník a Dolní Bojanovice – Starý 
Poddvorov.

• Informace o probíhajících investičních 
akcích.

• Informace o autobusové zastávce v ulici 
Josefovská a žádosti o doplnění dopravní-
ho značení (od žádosti na dopravní úpravy 
bude z výše uvedených důvodů upuštěno).

• Informaci o přechodu práv a závazků sou-
visejících s převáděnou částí podniku na 

společnost SPP Bohemia a.s., se sídlem 
Vinohradská 1511/230 Praha, ke kterým 
došlo v důsledku prodeje části podniku 
označované jako „Provoz PZP Dolní Boja-
novice“ společnosti MND Gas Storage 
a.s. se sídlem Hodonín, Úprkova.

• Vnitropodnikové směrnice pro rok 2010, 
veškeré směrnice jsou uloženy na ekono-
mickém úseku.

• Žádost o vybudování dřevěného Bikepar-
ku.

• Informaci o žádosti pana Jiřího Martince, 
Dolní Bojanovice, Okružní 864 o změnu 
trvalého pobytu.

• Žádost manželů Krupicových o odkup 
pozemků p.č. 1661/2, 1814/27, 1814/28 
o výměře 119 m2 v k.ú. Dolní Bojanovice.

• Žádost manželů Uherkových, Horníkova 
38/2672, Brno o odkoupení pozemku 
p.č. 2038/12 o výměře 34 m2 v k.ú. Dolní 
Bojanovice. 

• Žádost manželů Kaňových, Dolní Bojano-
vice, Žabácká 935 o odprodej pozemku 
p.č. 1720 o výměře 215 m2 v k.ú. Dolní 
Bojanovice.

• Informace o provedených řídících kontro-
lách.

•  Informaci o žádosti pana Zdeňka Žůrka, 
řeznictví a uzenářství, Sportovní 363, 
Týnec o provedení odvětrání prodejny 
masa a uzenin v naší obci.

• Informaci o řešení průsaku vody do vinár-
ny.

• Podpis smlouvy na dodání CAS pro 
JSDHO s THT, s.r.o. Polička, informaci 
o přijatých dotacích a problematice výbě-
rového řízení (ÚOHS).

• Informaci o posledním zasedání zastupi-
telstva, které se uskuteční 7. 10. 2010.

• Informaci o záměru Regionu Podluží na 
investiční akci – doplnění infrastruktu-
ry pro rozhlednu u Nového Poddvorova. 
Bude řešeno na dalších zastupitelstvech.
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Výpis z veřejného zasedání Zastupitelstva obce ze dne 8. 10. 2010

Zastupitelstvo neschvaluje:
• Prodej pozemku p.č. 3854 v k.ú. Dolní 

Bojanovice panu Miroslavu Kolibovi.
• Poskytnutí dotace ve výši  15.000,- Kč 

z finančního rozpočtu obce do hokejové-
ho klubu SHK Hodonín.

• Vyhlášení majetkoprávního záměru na pro-
dej pozemku p.č. 294/1 o výměře 148 m2 
v k.ú. Dolní Bojanovice, na základě žádos-
ti paní Věry Rebendové, Dolní Bojanovice, 
U Hřbitova 945.

Zastupitelstvo schválilo:
• Navýšení příspěvku o 100.000,- Kč na 

provoz ZŠ a MŠ Dolní Bojanovice, pří-
spěvkové organizace na rok 2010.

• Rozpočtové opatření č. 4
 Navýšení příjmů:  + 4.204.100,- Kč
 Snížení výdajů:     - 963.900,- Kč
 Rozdíl příjmů a výdajů:   5.168.000,- Kč
 Rozpočet po úpravě:          
 Příjmy: 76.002.400,- Kč
 Výdaje:                          84.470.100,- Kč
 Rozpočtový schodek:    8.467.700,- Kč
• Smlouvu o bezúplatném převodu nemovi-

tosti č. UZSVM/BHO/5976/210-BHOM 
uzavřenou mezi ČR - Úřad pro zastupová-
ní státu ve věcech majetkových se sídlem 
Rašínovo nábřeží 390/42 Nové Město, 
Praha 2, územní pracoviště Brno, Orlí 
27, zastoupená Mgr. Lenkou Taie Koříko-
vou (převodce) a Obcí Dolní Bojanovice, 
Hlavní 383 zastoupenou Mgr. Vlastimi-
lem Jansou (nabyvatel), kterou převodce 
bezúplatně převádí pozemek p.č. 1576/1 
v k.ú. Dolní Bojanovice.

• Smlouvu mezi ČR – Zemědělskou hos-
podářskou správou, organizační složkou 
státu se sídlem Hlinky 60, Brno zastoupe-
nou generálním ředitelem JUDr. Josefem 
Šímou (povinný) a Obcí Dolní Bojanovi-
ce, Hlavní 383 zastoupenou starostou 
obce Mgr. Vlastimilem Jansou (oprávně-
ný) o zřízení práva odpovídající věcnému 

břemeni spočívajícímu v právu umístění 
a provozování stavby na pozemcích p.č. 
1900/14 a 1902 – ostatní plocha v k.ú. 
Dolní Bojanovice na stavbu vodovodní 
přípojka – stavební objekt č. SO-06, ply-
novodní přípojka – stavební objekt č. SO-
07, plynovodní přípojka – stavební objekt 
č. SO-08 a vyústní objekt dešťové kanali-
zace k areálu stavby „Sběrný dvůr odpadů 
v Dolních Bojanovicích“. Věcné břemeno 
se zřizuje úplatně – jednorázově za cenu 
19,- Kč bez DPH. 

• Smlouvu mezi Povodí Moravy, s.p., se síd-
lem v Brně, Dřevařská 11, zastoupenou  
Ing. Pavlem Cenkem a Obcí Dolní Bojano-
vice, Hlavní 383, zastoupenou starostou 
obce Mgr. Vlastimilem Jansou o zřízení 
práva odpovídající věcnému břemeni spo-
čívajícímu  na pozemku p.č. 1901 – vodní 
plocha v k.ú. Dolní Bojanovice na stav-
bu vodovodní přípojka – stavební objekt 
č. SO-06, plynovodní přípojka – stavební 
objekt č. SO-07, plynovodní přípojka – sta-
vební objekt č. SO-08 a objekt dešťové 
kanalizace k areálu stavby „Sběrný dvůr 
odpadů v Dolních Bojanovicích“. Věcné 
břemeno spočívá v právu umístění a pro-
vozování stavby, v právu vstupu a vjezdu na 
pozemky v souvislosti se zřízením, oprava-
mi, údržbou a provozováním stavby na před-
mětných pozemcích a to za jednorázovou 
úplatu, která činí 945,- Kč  + 20 % DPH.
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• Dodatek č. 4 ke Smlouvě o provozování 
vodovodů a kanalizace v obci Dolní Bojano-
vice č. 074/80/2004 ze dne 31. 3. 2004 
uzavřený mezi Obcí Dolní Bojanovice, Hlav-
ní 383, Dolní Bojanovice zastoupená Mgr. 
Vlastimilem Jansou a VAK Hodonín, a.s. 
Purkyňova 2/2933, Hodonín zastoupená 
RNDr. Pavlem Koubkem, CSc. 

• Smlouvu o bezúplatném převodu 
č. 01/2010 uzavřenou mezi Region Pod-
luží, svazek obcí, Náměstí 177, Lanžhot 
zastoupeným Ing. Jaroslavem Kremlem 
(převodce) a obcí Dolní Bojanovice, Hlav-
ní 383 zastoupenou Mgr. Vlastimilem Jan-
sou (nabyvatel), kterou převodce převádí 
nabyvateli počítačovou sestavu umístě-
nou v obecní knihovně včetně přípojky 
k internetu a dále přípojku obecního úřadu 
k internetu:

 Inven. č. RP -3005, název - PC sestava Xpert 
Office 01, pořizovací cena 45.001,- Kč,
označení v souboru majetku RP-INP, RP- 
INP002

 Inven. č. RP -3004,  název - INP – přípoj-
ka OÚ v D. Bojanovicích, pořizovací cena  
15.344,- Kč, označení v souboru majetku           
RP – INP -003

• Dohodu uzavřenou mezi Region Podluží, 
svazek obcí, Náměstí 177, Lanžhot zastou-
peným Ing. Jaroslavem Kremlem a Obcí 
Dolní Bojanovice, Hlavní 383 zatoupenou 
Mgr. Vlastimilem Jansou, kterou Obec 
Dolní Bojanovice přebírá od Regionu Pod-
luží do správy majetek  IOZ, RP -3026 
(6ks značení informačních míst RP – sou-
borové číslo RP-SOZRP-012) v hodnotě 
5.983,32 Kč, umístěný v intravilánu obce, 
pořízený v rámci projektu „Systém orien-
tačního značení Regionu Podluží“ a maje-
tek pořízený v rámci realizace projektu 
„Informační místa v RP I. a II. etapa:

 RP -1012  Informační panel, infostojan 
v hodnotě 20.999,18 Kč

 RP – 1026  Mobiliář pro informační místo 
v hodnotě 21.188,00 Kč

• Zrušení podání žádosti o dotaci na lesní 
techniku a to na traktor, vlek a příkopovou 
sekačku z důvodu změny podmínek.

Zastupitelstvo bere na vědomí
• Informace o přijatých dotacích
• Informace o změnách ve smlouvě 

o sdružených službách dodávky elektřiny 
pro produkty řady Small business z důvo-
du změny produktu  

• Informace o návrhu smlouvy o budoucí 
smlouvě kupní a o spolupráci a součin-
nosti při realizaci plynárenského zařízení

• Informaci o investičních akcích v naší obci
• Informace o přestupkové komisi
• Informace o volbách do zastupitelstva 

obce
• Informace o hasičské automobilové cisterně
• Informace o zástavbové studii v lokalitě 

Záhumenice

ZIMNÍ ÚDRŽBA KOMUNIKACÍ 
A CHODNÍKŮ

Obec má zpracován plán zimní údržby 
veřejného prostranství, ale… Prosím, aby si 
občané uvědomili časové, pracovní a nákla-
dové možnosti obce. Připomínám přístupy, 
vjezdy, sjezdy, přípojky – sítě k rodinným 
domkům atd., kde obec neuplatňuje zpoplat-
nění věcných břemen.  A tak mne potom mrzí, 
když např. v Josefovské ulici jsme vybudovali 
novou kanalizaci, vč. odboček pro vlastníky 
nemovitostí, komunikaci i chodníky, na které 
je někým pohlíženo, jako na cizí.  Takže děkuji 
moc všem těm, kteří si zametáte před vlastním 
prahem. I tímto dokládáme, jaké jsou vztahy 
mezi námi. Děkuji za pochopení. 

Mgr. Vlastimil Jansa
starosta obce
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I N F O R M A C E  Z  OÚ
Ve dnech 15. a 16. října proběhly v naší obci volby do zastupitelstva obce. Předsedkyní 

první volební komise byla paní Marie Hubáčková, zapisovatelkou Iveta Macinková. Předsedkyní 
druhé volební komise byla Jarmila Baladová, zapisovatelkou Andrea Červenková.

V seznamu voličů bylo zapsáno celkem 2351 voličů. K volbám se dostavilo celkem 1296, 
což je 55,13% účast v komunálních volbách. Občanům, kteří nemohli ze zdravotních důvodů 
volit ve volební místnosti, bylo umožněno volit do přenosných volebních uren.

Ve volbách kandidovaly:
1. Mladí křesťanští demokraté  ...............................  1 mandát
2. TOP 09 . ............................................................  7 mandátů
3. Komunistická strana Čech a Moravy . .................  0 mandátů
4. KDU-ČSL  .........................................................  7 mandátů

Výsledky hlasování si můžete prohlédnout v tabulce:

Příjmení a jméno Věk Strana Zaměstnání Počet hl.

Rajchmanová Eva, Ing. 39 KDU-ČSL místostarostka obce 679

Jansa Vlastimil, Mgr. 47 TOP09 (nestr.) starosta obce 676

Jordán Petr, MUDr. 31 TOP09 (nestr.) lékař 628

Zlomek Josef 52 KDU-ČSL podnikatel 567

Kaňa Ondřej, Ing. 26 KDU-ČSL správce sítí 560

Jordan Jan 55 TOP09 (nestr.) živnostník 555

Michalovičová Karla 62 TOP09 (nestr.) členka rady obce, v penzi 552

Račická Ludmila, JUDr. 57 KDU-ČSL právník 524

Prčík Stanislav 62 TOP09 (nestr.) zeměměřič 511

Koliba František Ing. 41 TOP09 (nestr.) projektant 505

Salajka Václav 46 KDU-ČSL ředitel oblastní charity 491

Bílík Tomáš 37 TOP09 (nestr.) technik 381

Zigáček Pavel Ing. 50 KDU-ČSL vedoucí technik 376

Hromek Petr 45 KDU-ČSL podnikatel 371

Zugar Jan 23 MKD referent evrops. projektů 265

V neděli 7. listopadu 2011 se konalo ustavující zasedání nového zastupitelstva obce. Při 
tajném hlasování byl zvolen starostou obce Mgr. Vlastimil Jansa, místostarostkou Ing. Eva 
Rajchmanová, prvním radním se stal Josef Zlomek, druhým radním MUDr. Petr Jordán a třetím 
radním Václav Salajka.
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Složení Kontrolního výboru:

Předseda Ing. Pavel Zigáček

Členové Stanislav Prčík

 Josef Zlomek 

Předseda Karla Michalovičová

Členové Jan Zugar

 Petr Hromek

Z rozhodnutí Rady obce byly vytvořeny 
následující komise:
Komise stavební: 
Předseda – Ing. František Koliba 
  (neuvolněný člen ZO)
Zapisovatel  –  Ing. Marcela Rabušicová
Členové   –  Ing. Bohumír Janeček
                          Jan Jordan 
  (neuvolněný člen ZO)
                        František Ducháček
  Martin Kaňa

Složení Finančního výboru:

Občanská komise:
Předseda  –  Ing. Ondřej Kaňa 
  (neuvolněný člen ZO)
Zapisovatel – Andrea Červenková 
  Iveta Macinková
Členové   – Karla Michalovičová 
  (neuvolněný člen ZO)
                          Jan Zugar 
  (neuvolněný člen ZO)
                          BcA. Lucie Škrháková
                          Martina Esterková
                          Marie Salajková
                          Dita Bílíková

Komise pro projednávání přestupků:
Předseda   –  JUDr. Ludmila Račická
  (neuvolněný člen ZO)
Zapisovatel  –  Marie Trešková
Členové    –  Josef Zlomek 
  (neuvolněný člen ZO)
                        Tomáš Bílík 
  (neuvolněný člen ZO)
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Účel pronájmu Stanovená výše ceny

Ples 5.000,- Kč

Svatba 5.000,- Kč (za každý den)

Schůze 
1.500,- Kč (za první dvě započaté                                           
                   hodiny, za každou další   
                   započatou hodinu)

Trachta 1.500,- Kč

Oslavy, srazy 5.000,- Kč

Prodej (foyer) 1.500,- Kč

Ostatní akce, koncer-
ty, setkání apod.

Dle uzavřené smlouvy pro uvedený 
účel (nutno podat žádost)

Pronájmy Obecního domu

Rada opětovně schválila výši pronájmu v Obecním domě. 
Aktuální částky za pronájem se pohybují v této výši:

Upozorňujeme všechny zájemce o pronájem Obecního domu, 
že ke každé akci musí osobně před konáním akce podepsat 
smlouvu o pronájmu. Podrobné informace lze získat u kulturní 
pracovnice Andrey Červenkové.

• V březnu roku 2011 provede Český statistický úřad (dále 
jen ČSÚ) pravidelné sčítání lidu. Údaje budou vyplňovány 
do sčítacích formulářů. Dle sdělení ČSÚ budou sčítacími 
komisaři z 95 procent pracovníci České pošty. 

• Kratina, a.s. v současné době rozprodává nemovitý majetek 
(budovy, pozemky) v areálu zemědělského družstva. Bližší 
informace lze získat přímo v akciové společnosti. 

• Pro zajímavost uvádíme, že do Zpravodaje se investuje 
každoročně zhruba 100 tis. Kč. Cena jednoho výtisku se tak 
pohybuje kolem 19,- Kč. Zpravodaj je v naší obci distribuo-
ván občanům zdarma. Roznos zajišťují zastupitelé obce.

Současně s volbami do 
zastupitelstva obce se konalo 
i první kolo volby do Senátu 
Poslanecké sněmovny ČR. 
Prvního kola se účastnil i 
následující kandidáti:

MUDr. Alena Venhodová
Rudolf Bauer
Mgr. Risto Ljasovský
Ing. Jiří Koliba
Zuzana Matušková
Jiří Brüch
Martina Milerová
Ing. Zdeněk Škromach

V prvním kole nebyl nadpo-
loviční většinou zvolen žádný 
z kandidátů.

Druhého kola, které se kona-
lo 22. a 23. října 2010, se 
zúčastnilo 28 % oprávně-
ných voličů. O post sená-
tora se utkali MUDr. Alena 
Venhodová a Ing. Zdeněk 
Škromach. V naší obci zís-
kala MUDr. Alena Venhodová 
424 hlasů a Ing. Zdeněk 
Škromach 225 hlasů. Celko-
vě za obvod Hodonín zvítězil 
v těchto volbách Ing. Zdeněk 
Škromach.

Data konání veřejného 
zasedání Zastupitelstva 

obce v roce 2011:

17. 2.
14. 4.
23. 6. 
8. 9. 
3. 11. 

15. 12.
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Odpadové  hospodář s t v í
V říjnu letošního roku byl 

zahájen provoz nově vybudo-
vaného sběrného dvora. Pro 
naše občany je to bezesporu 
velká výhoda – třikrát týdně je 
zde možné „zbavit se“ takřka 
všech druhů odpadů – od 
tříděných (papír, sklo, plasty, 
železo) přes velkoobjemový 
odpad, stavební suť, odpady 
ze zeleně (biologicky roz-
ložitelný komunální odpad 
– listí a tráva – lze druhotně 
využít doma např. komposto-
váním) až po nebezpečné 
odpady.

Dále je zde možné ode-
vzdat kompletní elektrospo-
třebiče – obec má uzavřené 
smlouvy se společnostmi 
ELEKTROWIN, ASEKOL, 
E K O L A M P,  E C O B A T, 
KOVOSTEEL, které zajišťují 
zpětný odběr vysloužilých 
spotřebičů.

Nadále obec zaj iš ťuje 
jedenkrát měsíčně svoz tří-
děného odpadu (sběr pytlů 
– modré pytle – papír, žluté 
pytle – plasty + obaly Tetra-
Pack).

Je nutné si ale uvědomit, že 
se podstatně zvýší náklady na 
odpadové hospodářství  (pro-
voz sběrného dvora, mno-
hem vyšší množství odpadu  
a z toho vyplývající poplatky 
za uložení na skládce v Mutě-
nicích – v současné době  

platíme za uložení 1 t odpadu 
1.083,- Kč + přeprava).

V návrhu rozpočtu na rok 
2011 je částka na odpady 
povýšena o 1 mil. Kč.

Z tohoto důvodu bude na 
prosincovém zasedání zastu-
pitelstva obce projednáno 
navýšení místního poplatku 
za provoz systému shromaž-
ďování, sběru, přepravy, 

třídění, využívání a odstraňo-
vání komunálních odpadů. 
Doposud (od r. 2007) činil 
poplatek 350,- Kč/1 občana, 
v návrhu je zvýšení na částku 
450,- Kč na 1 poplatníka.

Ani tato částka však nepo-
kryje zvýšené náklady na 
odpadové hospodářství. 

Ing. Eva Rajchmanová

Odvoz tříděného odpadu v roce 2011:

Leden 25. 1.   Červenec 26. 7. 

Únor 22. 2.  Srpen 30. 8.

Březen 29. 3.   Září  20. 9.

Duben 26. 4.  Říjen 25. 10.

Květen 24. 5.   Listopad 29. 11. 

Červen 28. 6.  Prosinec 27. 12. 

Dolní Bojanovice 15

V neděli 12. prosince 2010 
proběhlo slavnostní otevření 
nově vybudovaného spor-
tovního zázemí pro tenisový 
klub. Akce „Dolní Bojanovice 
– sportovní zázemí pro TJ 
– tenisový klub“ byla financo-
vána za přispění státního roz-
počtu prostřednictvím dotač-
ního programu Ministerstva 
pro místní rozvoj  -  Podpora 
rozvoje hospodářsky slabých 
a strukturálně postižených 
regionů. Celkové náklady 
činily 5,1 mil. Kč, z toho obec 
získala dotaci ve výši 2,9 mil. 
Kč. V budově se nacházejí šat-
ny, sociální zařízení, klubovna 
a sklad nářadí. V rámci stavby 
byla vybudována přístupová 
komunikace a inženýrské sítě. 
Vybavení si z větší části hradil 
místní Tenisový klub. 

Historie tenisového sportu 
v Dolních Bojanovicích se 
datuje od roku 1983. Kvalitní 
tenisové kurty byly vybudová-
ny v roce 1990. Zázemí pro 
tento sport zde léta chybělo 
a to především pro pořádání 
soutěží. 

Věřím, že nově vybudované 
zařízení bude sloužit nejenom 
členům tenisového klubu, ale 
také všem návštěvníkům, kteří 
si přijdou zahrát tenis.

 Ing. Eva Rajchmanová

S P O R T O V N Í  Z Á Z E M Í

Činnost sboru dobrovolných hasičů

Z akcí, kterých se místní 
sbor dobrovolných hasičů 
účastnil, vybíráme násle-
dující:

-  31. 5. vyjížděla zásahová 
jednotka k požáru skládky 
v Prušánkách

-  3. 9. proběhla Hasičská 
noc na Myslivně v Dolních 
Bojanovicích, kde vystou-
pily skupiny TAXMETU, 
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DOMOV NARNIE

Želví nervy, Větší polovina 
a Šroti

-  11. 9. byla uspořádána 
soutěž pro děti O nejlepší-
ho strašáka z dýně. Poča-
sí přálo, byla připravena 
spousta zábavy a bohatá 
tombola

-   u příležitosti otevření sběr-
ného dvora (10.10.) byla 
p ředvedena has ičská 
ukázka – hašení autem 
CAS25

-  20. 10. účast na taktickém 
cvičení v bývalém podniku 
IGLA Lužice

-  21. 10. byla přivezena cis-
ternová stříkačka TATRA 
CAS 15. Proběhlo vstupní 
školení na obsluhu vozu 
pro pět našich řidičů.

- 7. 11. po volbě starosty, 
místostarosty a radních se 
konalo slavnostní předání 
nového auta TATRA CAS 
15 do užívání hasičskému 
sboru. Auto předal staros-
ta, k předání gratuloval 
i starosta sdružení do -
brovolných hasičů – pan 
Kuchař a otec Petr Karas. 

 

Jménem sboru dobrovol-
ných hasičů děkujeme za 
zakoupení auta, které bude 
sloužit všem našim spoluob-
čanům.

Josef Polínek

V uplynulých dvou letech 
obec Dolní Bojanovice pod-
pořila Domov Narnie, který 
je součástí Diakonie ČCE 
- střediska BETLÉM a má 
sídlo v Kloboukách u Brna. 

Kromě Narnie provozuje 
středisko další dva domovy, 
ve kterých poskytuje celkem 
5 sociálních služeb.

Domov Narnie se věnuje 
dětem s těžkým mentálním 

a kombinovaným postižením 
ve věku 5 - 26 let. Rodičům 
těchto dětí nabízí dvě mož-
nosti využití poskytovaných 
služeb: denní stacionář (rodi-
če přiváží děti každý den ráno 

Celkové náklady na poříze-
ní nové cisternové automobi-
lové stříkačky pro Sbor dob-
rovolných hasičů činili 5,5 
mil. Kč. Obec získala  dotaci 
z rozpočtu Jihomoravského 
kraje ve výši 1 mil. Kč a dále 
dotaci z Ministerstva vnitra ve 
výši 2 mil. Kč.

Ing. Eva Rajchmanová
místostarostka obce

Dolní Bojanovice 17

a odpoledne si je vyzvedávají) 
a týdenní stacionář (pro děti 
ze vzdálenějších míst, které 
rodiče přivezou v pondělí 
a vyzvednou v pátek). Dětem 
je nabízena i svozová a roz-
vozová služba vlastním auto-
mobilem. 

Všechny děti navštěvují 
odloučené pracoviště Husto-
pečské speciální školy v Mor-
kůvkách, kde jsou rozděle-
ny do 4 tříd. V každé třídě 
s dětmi pracuje na základě 
individuálních vzdělávacích 
plánů speciální pedagog, kte-
rému pomáhá pedagogický 
asistent. 

Ke každému dítěti přistu-
pují pečovatelé individuálně 
se snahou vytvořit příjemné 
prostředí rodinného cha-
rakteru v duchu křesťanské 
lásky. S dětmi podnikají různé 
akce a výlety, chodí na pro-
cházky, do kroužků, pracují 
na zahradě a v domácnosti. 

pak každoročně draží v dob-
ročinné aukci nebo prodávají 
při různých příležitostech 
(trhy, benefiční akce, jarmar-
ky, apod.).  

V rámci rehabil i tace je 
dětem poskytována canis-
terapie (vlastníme dva vycvi-
čené psy) a masáže. Sezón-
ně jezdí děti na hipoterapii 
(koně) a bazén. Pro volný čas 
a zábavné aktivity je v domo-
vě vybudována společenská 
herna a relaxační místnost 
s vodním lůžkem pro děti 
s kombinovaným postižením. 
Velká zahrada byla v posled-
ních letech vybavena (hlavně 
díky sponzorům) novými hou-
pačkami, skluzavkou, tram-
polínou, bazénem a krásným 
posezením.

Lenka Vlachovská
vedoucí Domova Narnie

Velký důraz je kladený na 
nácvik a rozvoj osobních 
dovedností, jako je například 
samostatnost v oblasti hygi-
eny, stolování, oblékání. Vše 
probíhá zábavnou formou. Ve 
škole je připraven program 
aktivizační výtvarné činnosti, 
kde se děti učí výtvarným 
technikám, činnosti v dřevo-
dílnách. Výrobky z dílen se 
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Antonín Blažek
narodil se 13. října 1972, vystudoval 

stavební průmyslovku, obor geologie. Od 
roku 2003 podniká společně s manželkou 
Ditou ve vinařství. Má tři dcery.

Co Tě přivedlo k podnikání s vínem?
Záliba ve víně, kterou jsem měl už od 

mala. Vždycky jsem pomáhal otci při vino-
braní, zajímaly mě vinařské postupy. 

Už když jsem přišel z vojny, v roce 1991, 
lákalo mě podnikání s vínem, ale rodina mi 
to tehdy rozmluvila. 

Takže jsi vinařil jen po práci?
To ne. Pracoval jsem ve vinicích v Rakous-

ku. Podnikat jsem začal v roce 2003 
a nenechal jsem si to nikým vymluvit.

Kolik vlastníš vinic?
Svoje mám pouhé dva hektary, což je velmi 

málo, takže jsem nucený hrozny dokupovat.

Kdo všechno Ti pomáhá při vinobraní?
Celá rodina, dobrovolně (směje se). Čás-

tečně zaměstnávám i brigádnice. 

 Jak to máte v rodině rozdělené?
V současné době je Dita na mateřské 

a já se plně věnuju podnikání. Ale hodně 
mi pomáhá, dřív dělávala všechny zelené 
práce ve vinohradech, já zajišťuji hlavně 
techniku.  

Kdo u vás obsluhuje počítač?
Tak to zásadně Dita (směje se). Já jsem 

odpůrce počítačů. Dokonce nemáme ani 
webové stránky.

naš i  podn ika t e lé

Není to škoda?
Dosud jsem měl pocit, že je to zbytečné. 

Sto procent zakázek mám z kontaktů, kte-
ré jsem získal, nebo z toho, že mě někdo 
doporučil. Do budoucnosti počítám s tím, 
že webové stránky zřídíme, určitě to vnímám 
jako dobrou reklamu. 

Jaké etiketované víno máš v nabídce?
Ryzlink rýnský, Chardonnay, Sauvignon, 

Tramín červený, Ryzlink vlašský, Müller 
Thurgau, Veltlín zelený, Rulandské bílé, 
Rulandské šedé. Z červených je to Dorn-
felder, Merlot, Frankovka, Modrý Portugal, 
André.

Vyrábíš i speciální vína - slámová, biovíno, 
ledová?

Zatím se těmito kategoriemi nezabývám 
a ani to neplánuji. S biovínem nemají moji 
kolegové a kamarádi dobré zkušenosti. Pro-
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blémy, se kterými se oni setkávají, například 
při volbě ekologického postřiku a podobně, 
jsou pro mě dostatečným odrazením.

Pro výrobu ledových a slámových vín je 
potřeba mít více vinohradů, výtěžnost hroz-
nů je nižší, takže mě to zatím také neláká.

Jak hledáš nové zákazníky?
Na začátku jsem jezdil a víno nabízel. Zís-

kal jsem kontakty. Někde jsem se uchytil, jin-
de mě doslova vyhodili (směje se).  Dnes se 
mi spokojení zákazníci ozývají sami, takže 
se musím otáčet, abych vykryl dodávky.

Jaké máš největší zákazníky?
Dodávám víno do Lázní Luhačovice, na 

Zlínsko, další odběratelé jsou spíš menší 
– většinou restaurační zařízení.

Nehodláš obnovit značku Bojanovský 
ryzlink?

To je velká výzva. Přiznám se, že v posled-
ní době jsem nad tím přemýšlel. Musím 
nejdříve zjistit, jestli už značka není zare-
gistrovaná, a potom by se dalo o výrobě 
přemýšlet. Trochu jsem si zjišťoval, a pokud 
to dobře chápu, v minulosti se Bojanovský 
ryzlink vyráběl ze zvláštního vinařského 
klonu. Hroznové bobule tohoto kmenu byly 
mnohem menší než ryzlinku rýnského, 
jak ho známe dnes. Existují však i názory, 
že Bojanovský ryzlink byl ryzlink rýnský 
s přídavkem vína jiné odrůdy, což vytvořilo 
speciální chuť tohoto vína...

Účastníš se i nějakých výstav vín?
Velmi skromně. Účastnil jsem se celo-

státní soutěže Král vín. Získal jsem několik 
ocenění, například za Chardonnay ročník 
2006 nebo Merlot 2007 a další.

Větších národních soutěží se bohužel 
prozatím nemohu účastnit. Chtěl jsem 
například vyzkoušet Salón vín, ale podmínky 
soutěže stanoví, že musím zaručit dosta-

tečné množství vína, se kterým soutěžím. 
Což je problém, protože mám obvykle víno 
vyprodané (směje se).

Jsi majitelem vinného sklepa Zádruha. 
Plánuješ nějaké větší vinařské akce?

Zádruhu jsem pořídil ze dvou důvodů. 
Jednak jsem byl nucen rozšířit výrobní 
kapacity a na druhou stranu jsem potřeboval 
podnik - prostor pro akce žádané našimi 
klienty, jako například řízené degustace 
a podobně. A nebyl žádný prostor. Uvažo-
val jsem, že sám něco postavím nebo 
něco odkoupím. Po několika neúspěšných 
jednáních se nakonec naskytla příležitost 
Zádruhu odkoupit. Štěstí mi přálo, protože 
na veřejně vyhlášený záměr obce Zádruhu 
odprodat jsem reagoval jen já. Ostatní vinaři 
o prodej neprojevili zájem nebo neměli 
zájem se zadlužit (směje se).

V jakém stavu je provoz Zádruha v sou-
časné době?

Vyměnil jsem střechu, aby dovnitř neteklo, 
ale tím se vyřešilo jen to nejakutnější. Další 
investice budou nutné do topení, do rozší-
ření a zútulnění prostor... 

Vím, že jsi vinařil v Tvrdonicích, ale kvůli 
koupi Zádruhy ses stal „bojanovským“ 
vinařem.

No, kdybych věděl, co mě všechno čeká, 
hodně bych se nad změnou místa podnikání 
zamýšlel. Musel jsem změnit nejen občanku 
a řidičák, ale vyřídit nové registrace aut, 
přehlásit podnikání na živnostenském úřa-
dě, finančním úřadě, „sociálce“, zdravotní 
pojišťovně... prostě všude.

Vinařství je příjemná práce už jen tím, že 
musíš neustále pít víno. 

Bez chutnání to nejde. Když čistíš víno, 
tak musíš „koštovat“. Nevypiju sice moc, 
ale dvě deci to dá.
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Co Tě na práci baví?
Práce mě baví celkově. Každoročně proží-

vám radost z toho, jak rostou a zrají hrozny. 
Těším se, co z toho bude. Samozřejmě 
pokud člověk nemá tolik práce, že z toho 
padá na hubu (směje se).

Co Tě nebaví?
Nebaví mě, když se mi nedaří (směje se). 

Ale hlavně mě nebaví neplatiči. Není na 
ně žádná páka a jsou to velmi nepříjemná 
a k ničemu nevedoucí jednání. Obvykle na 
těch  zkrachovalých ani není co si vzít – víno 
je vypité, peníze nejsou...

Nevadí Ti papírování?
Pokud to člověk dělá průběžně a zodpo-

vědně, tak to jde.

Které období je pro Tebe nejlepší na 
odpočinek?

Podle mě je to druhá polovina srpna 
a začátek září. Delší dobu než na dva týdny 
ale odjet nemůžu. Musím stále zásobovat 
zákazníky, abych o ně nepřišel.

Přemýšlíš nad tím, že bys někoho zaměst-
nal?

Určitě. Do budoucna se bez zaměstnan-

ců neobejdu. Nejdřív musím investovat do 
špičkového vybavení a technologie a pak 
mohu přemýšlet o dalším...

Kde Tě mohou zájemci najít, aby si koupili 
Tvoje víno?

Lahvované víno mohou občané koupit 
u Hunčů, kde mám sklad. V případě odběru 
většího množství vína mě mohou zájemci kon-
taktovat na telefonním čísle 775 955 255.

Letošní rok byl pro řadu vinařů špatný. Jak 
ses s ním vypořádal ty?

Úroda byla čtyřiceti až padesáti procentní. 
Naštěstí mám ještě víno z minulých let, tak 
se budu modlit, aby příští rok vyšel a já mohl 
uspokojit poptávku zákazníků.

A.Č.

ZPRÁVIČKY Z NAŠÍ ŠKOLIČKY

Z Š  a  MŠ Do ln í  Bo janov i ce

POČTY DĚTÍ
Již při zápisu do MŠ bylo jisté, že všechny 

děti nejsme schopni umístit. Do MŠ chodí od 
září 96 dětí a po novém roce jich bude 100. 
U zápisu do školky bylo 65 dětí, přijato bylo 

31 dětí. Přijímány byly děti ve věku tří let podle 
„Kritérií pro přijímání dětí“
1. kritérium – zdravotní způsobilost (řádné 

očkování)
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2. kritérium – trvalé bydliště v Dolních Boja-
novicích

3. kritérium - věk dítěte (předškolní mají ze 
zákona přednost)

4. kritérium – dítě je dítětem zaměstnance 
školy

5. kritérium – délka docházky do MŠ (celo-
denní děti)

6. kritérium – zaměstnanost zákonných 
zástupců (sem spadají i rodiče hledající 
zaměstnání)

7. kritérium – pokud dítě má sourozence v ZŠ 
a nemá trvalý pobyt v Dolních Bojanovi-
cích

8. kritérium – při shodě předchozích rozho-
duje věk dítěte

Děti jsou rozděleny do čtyř věkově smí-
šených tříd.

Ve třídě Motýlků je 9 dětí předškolních, 
6 dětí čtyřletých a 9 tříletých.

Ve třídě Včeliček je 14 dětí předškolních, 
8 dětí čtyřletých a 3 tříleté.

Ve třídě Berušek je 7 dětí předškolních, 
9 dětí čtyřletých a 9 tříletých.

Ve třídě Světlušek je 10 dětí předškolních, 
9 dětí čtyřletých a 3 tříleté.

PODZIMNÍČEK
V listopadu jsme se vypravili schovat a hle-

dat poklad skřítka Podzimníčka. Plněním úko-
lů jsme se dostali až ke sladkému pokladu.

PRÁCE S HLÍNOU
V úterý 16. listopadu jsme přijali nabídku 

maminky Broni Halašové, která nám přišla do 
třídy Motýlků ukázat práci s hlínou. Podařily 
se nám krásné věci.

DOBRÝ START
Během měsíce října a listopadu proběhl ve 

dvou skupinách kurz „Dobrý start“. V kurzu, 
kterého se účastní rodiče s dětmi, jde hlav-
ně o to, aby se rodiče seznámili s tím, co by 
mělo jejich dítě zvládat před vstupem do 1. 
třídy. Zároveň si tak mohou porovnat chová-
ní, vystupování, řečový projev, schopnosti 
a pozornost svých dětí s ostatními vrstevníky. 
Není to žádné suplování přípravy na školu, 
kterému se MŠ soustavně věnuje během 
celého roku. Výchovu a vzdělání svých dětí 
mají plně v rukou rodiče, škola a školka pouze 
usměrňují a nabízí činnost.

Hana Holečková
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KRÁTCE ZE ŠKOLY

� 21. září 2010 se 21 žáků naší školy zúčastnilo zdarma výletu do Prahy, kam si jeli užít své 
výhry z projektu „Malujeme barvami země“, kde získali krásné 2. místo.

� Dne 23. září 2010 se na naší škole uskutečnil sběr papíru. Celkem žáci nasbírali 4 536,3 kg.
Nejlepšími sběrači byli: Němec Václav, 6. B – 419 kg, Hanzalíková Anna, 5. A – 320 
kg a Košutek Jiří, 2. A – 229 kg papíru. Na 1. stupni zvítězila třída 2. A s 444,6 kg a na 
2. stupni 6. B, která nasbírala 569,5 kg. Děkujeme všem žákům a také rodičům, kteří se 
do sběru papíru zapojili.

� Nedávno proběhlo v České republice Mistrovství světa v basketbalu žen.  I naši žáci 
z 8. a 9. ročníku měli možnost navštívit zahajovací zápasy tohoto MS. Ve čtvrtek 23. září 
jsme v hale na Vodové v Brně zhlédli zápasy Rusko x Japonsko a Korea x Brazílie.

� Dne 30. září 2010 navštívilo naši školu rádio PETROV v rámci akce „Sešity pro tisíc ško-
láků“. Zavítalo do první třídy a chtělo, prostřednictvím svých hlasatelů, ukázat dětem, jak 
to v takovém živém vysílání vypadá.

� Ve čtvrtek 10. února proběhne v základní škole zápis do 1. třídy pro školní rok 
2011/2012.

� SRPDŠ ve spolupráci se ZŠ a MŠ Dolní Bojanovice připravuje tradiční ples. Ten se usku-
teční 26. února v Obecním domě. Hraje skupina R-boom.

V podvečer 23. září 2010 jsme se sešli se 
žáky a rodiči před školou, abychom otevřeli 
brány podzimu. Od rána nejen rodiče, ale 
i děti nosily své strašáky a výtvory z dýní, aby 
je předvedly na večerní podzimní slavnosti. 
Většinou si děti vyrobily strašáky doma. Žáci 
druhého stupně vytvářeli postavy dle své fan-
tazie při hodinách pracovních činností.  Své 
netradiční „sochy“ pak také představili na naší 
výstavě. Večer jsme všechny strašáky rozsví-
tili, a tím vynikla jejich neobyčejná krása.

Bohužel během víkendu nám počasí příliš 
nepřálo a některé dýně se nám rozpadly. 
Počasí však nebylo jediné, kdo našim výrob-
kům nepřál. Mladí vandalové využili hodového 
volna a naši podzimní výzdobu nám zničili. 
Takové chování nás velmi mrzí. Všichni jsme 
jednou chodili do školy a byli jsme rádi, když 

se nám nějaká práce zdařila a měli jsme z ní 
radost.

Děkuji všem, kteří se naší výstavy zúčastnili 
a přispěli tak k podzimní výzdobě školy.

                                                      
Vladimíra Pavková, vychovatelka ŠD

VÍTÁNÍ PODZIMU
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DRAKIÁDA

Začal podzim, „fouká ze strnišť“, a tak 
naše škola uspořádala 14. října 2010 dra-
kiádu. Přálo nám počasí, bylo krásné odpo-
ledne a na školním hřišti se sešla „kupa“ 
dětí a dospělých. Dospělí, převážně rodiče, 
kteří dětem pomáhali „zápasit“ s draky, se 
chtěli podívat a snad i zavzpomínat na to, 
jak v dětství také pouštěli draky. Odpoledne 
sice bylo velmi krásné, ale stejně jako vloni 
i letos nás trochu zklamal vítr. Přestože vítr 
pofukoval jen lehce, draci nám přece vzlétli. 
Po úporném boji s draky jsme se nejvíce 
těšili na táborák a opékání špekáčků.

Děkuji všem, kteří se v hojném počtu 
zúčastnili a prožili s námi vydařené podzimní 
odpoledne.

Vladimíra Pavková, vychovatelka ŠD

JAZYKOVÝ JARMARK

Dne 16. listopadu  2010 se žáci 2. roč-
níku ZŠ zúčastnili akce Jazykový jarmark 
v Kyjově, jehož cílem bylo seznámit žáky 
a učitele s netradičními formami výuky 
cizích jazyků na školách. Naši žáci před-
vedli pásmo písniček s pohybovým dopro-
vodem. Jejich velmi pěkné vystoupení bylo 
odměněno zaslouženým potleskem.

Mgr. Blanka Kouřilová

V sobotu 11. prosince se ve škole konala 
již tradiční Ježíškova dílna. Rodiče a přátelé 
školy, kteří se akce zúčastnili, měli možnost 
ochutnat vánoční punč a prohlédnout si 
výstavu prací dětí ZŠ a MŠ. Děti zazpívaly 
koledy, konaly se výtvarné dílny, byly při-
praveny prodejní krámky.

JEŽÍŠKOVA DÍLNA
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SLAVNOST SLABIKÁŘE

Ještě nedávno jsme vítali naše milé prvňáky 
do nového školního roku a už se pomalu blíží 
svátky Vánoc. 

Co všechno už ve své třídě zvládli a prožili 
naši malí žáčci?

Naučili se první písmena, číslice či jiné 
dovednosti náležící škole. A nejen to. Pro-
žili týden podzimních barev, indiánský den 
a k jejich výjimečným dnům se přidala i Slav-
nost slabikáře.

Byl to projektový den zaměřený na výuku
českého jazyka. Vše začalo pohádkou          
O Šípkové Růžence. Děti musely vysvobodit 
zakletou princeznu tak, že plnily připravené úko-
ly a získávaly zlaté klíče. Po zdolání překážek 
a zhodnocení dne přišel mezi děti pan král a ten 
je slavnostně pasoval na začínající čtenáře. 
Děti za odměnu dostaly nové slabikáře a paní 
učitelky spokojený úsměv svých žáčků.

Děkujeme za pomoc při realizování tohoto 
projektu našim šesťákům, kteří mají patronát 

nad nejmladšími žáky. Poděkování patří také 
panu králi, kterým nebyl nikdo jiný než pan 
ředitel Mgr. Martin Maňas. Radost máme 
i z návštěvy rodičů našich prvňáků. Věříme, 
že při čtení knih děti spolu s rodiči zažijí nád-
herné chvíle v království fantazie.

Mgr. Aneta Ištvánková 
Mgr. Marie Janošková

i n f o rmace  a  zp ráv y  ZUŠ
Vysoký počet Základních uměleckých škol 

(ZUŠ) Jihomoravského kraje, které jsou zřizo-
vané krajem a obcemi, poskytuje v součas-
nosti základní vzdělání v uměleckých oborech 
přibližně 25000 dětí, včetně dospívajících. 
Smysl aktivit vystihují zejména snahy umožnit 
dětem a mládeži ve věku od 5 - 25 let smy-
sluplně a kvalitně využít volný čas, navázat 
vztah ke kulturním hodnotám, tradicím, z nichž 
vycházíme a jsme jejich následovníci.

V I. pololetí šk. r. 2010/2011 pořádala 
naše škola ve spolupráci se SRPDŠ a Obcí 
Dolní Bojanovice několik akcí, které obohatily 
kulturu v naší obci a regionu:

4. 11. 2010  proběhla Žákovská besídka na 
odloučeném pracovišti v Lužicích.

15. 11. 2010 se uskutečnila Žákovská 
besídka v Dolních Bojanovicích.

20. - 21. 11. 2010 se naše škola podílela 
organizačně na Hudebních slavnostech 
sv. Cecílie.

24. 11.  se konalo v ZUŠ natáčení pro 
Českou televizi Brno, kde živě zahrálo několik 
žáků pro pořad „Věříš si“.

3. 12. 2010  proběhla Mikulášská besídka 
v Dolních Bojanovicích.

5. 12. Vánoční besídka ve Starém Poddvo-
rově.
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15. 12. Vánoční besídka 
v Mutěnicích.

16. 12. Vánoční besídka 
v Lužicích.

20. 12. Vánoční koncert 
hudebního a tanečního oboru 
v Obecním domě.

22. 12. se zapojil Dětský 
sbor ZUŠ pod vedením BcA. 
Lucie Škrhákové při účinko-
vání dechové hudby Bojané 
v Dolních Bojanovicích.

26. 12. bude účinkovat 
v chrámu sv. Václava dívčí 
komorní sbor Musica Mag-
nif ica pod vedením Mgr. 
Světlany Přibilové.

V tomto školním roce je 
naplněna kapacita školy na 
100% ve všech oborech tj. 
hudební, taneční, výtvarný. 
Vyučuje se taktéž na odlou-
čených pracovištích v Luži-
cích, Mutěnicích a Starém 
Poddvorově.

 Ve II. pololetí školního roku 
2010/2011 se naše škola 
zapojí do soutěží, které jsou 
vyhlášeny MŠMT ČR.

 
Vážení spoluobčané, 

rodiče a přátelé, dovoluji 
si vám popřát jménem 
kolektivu zaměstnanců 
ZUŠ spokojené Vánoce 
v kruhu svých nejbližších 
a v novém roce 2011 vzá-
jemné lidské porozumění, 
pevné zdraví a hlavně život 
v míru.

 
Štěpán Esterka, ředitel 
ZUŠ Dolní Bojanovice

V září letošního roku zahájil svou činnost v naší obci dětský 
folklórní soubor. Jsem velmi ráda, že se podařilo získat vedou-
cí tohoto souboru -  manžele Vlaďku a Pavla Časných, kteří 
mají s touto činností bohaté zkušenosti. Paní Vlaďka Časná 
je povoláním učitelka v mateřské škole a v Moravské Nové 
Vsi vede léta dětský folklórní soubor „Jatelinka“ (viz www.
jatelinka.cz). Sama také léta tančila v „Podlužanu“ a nyní jsou 
spolu s manželem členy „OLD STAR BŘECLAV“.  

Zájem o dětský folklórní soubor velmi příjemně překva-
pil. V současné době jej navštěvuje téměř 30 dětí ve věku 
5 – 9 let. Zkoušky probíhají díky vstřícnosti ředitele Základní 
umělecké školy Štěpána Esterky v tanečním sále jedenkrát 
týdně. Děti se učí lidovým písním, říkadlům, dětským tancům 
a hrám převážně z oblasti Podluží. V době předvánoční je 
výuka zaměřena na vánoční koledy a říkadla. Dětský folklórní 
soubor se poprvé představí v rámci vánoční besídky ZUŠ, 
dále na Dětském krojovém plese, chystají se na Přehlídku 
dětských folklórních souborů na Podluží.

Přeji dětem (a jejich rodičům), aby počáteční nadšení 
vydrželo, abychom v našich dětech pěstovali vztah ke krásným 
slováckým, podlužáckým písničkám a zvykům. Vedoucím přeji 
hodně úspěchů a radosti při práci s našimi dětmi. 

Ing. Eva Rajchmanová

DĚTSKÝ FOLKLÓRNÍ SOUBOR
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Jak ses k tak specifickému koníčku 
dostal?

Jednou jsem na stavbě objevil neobvyk-
lou cihlu. Všiml jsem si znaků a zaujalo mě 
to. Snažil jsem se zjistit, odkud pochází... 
A už to bylo.

Kolik kusů máš ve své sbírce?
Tisíc dvě sta až tisíc tři sta kusů.

Z jakých nejvzdálenějších míst cihly 
pochází?

Ze Žatce, od maďarského Moháče mám 
asi sto kusů, ze Slovenska – nejdál z Trnavy 
a Žiliny, z Rakouska – z Vídně...

Kde cihly skladuješ?
Zatím na paletě, protože nemám místo, 

ale časem bych chtěl vytvořit prostor, kde je 
budu moci vystavit a kde by se na ně mohli 
zájemci podívat.

Několik historických kousků jsem použil 
i při stavbě cihlového plotu tak, aby byly 
dobře vidět.

Vyžaduje skladování cihel nějaké speci-
ální podmínky?

Je potřeba sušší místo. Déšť, sníh a mráz 
by je mohly poškodit. Když najdu novou 
cihlu, hned poznám, která strana odolávala 
povětrnostním podmínkám.

Kolik kusů od jednoho druhu sbíráš?
Tři. Jednu do sbírky a dvě na výměnu.

Jak sháníš nové – staré kousky? 
Jezdím po demolicích, po skládkách. 

Mám už vytypovaná místa, kde se dá něco 
najít. Někdy objevím zajímavou cihlu i na 
novostavbě. V Čejkovicích jsem nedávno 
našel střešní tašku, která se podle katalogu 
vyráběla v Srbsku. 

Kterého kousku si ceníš nejvíc? A proč?
Nejvíc si cením Lechnerovy bojanovské 

cihly, která se vyráběla v Dolních Bojanovi-
cích v letech 1900 – 1920. Neustále jsem 
pátral, proč je na cihle L a S D B. Až časem se 
mi podařilo zjistit, že pan Lechner měl syna. 

Druhá pochází z brněnské cihelny Na 
Úvoze, vyráběla se v letech 1850 – 1920. 
K té jsem se dostal náhodou v Prušánkách. 
Jeden Brňák tam stavěl kvelbený sklep, na 
který si nakoupil staré cihly. Našel jsem tam 
celkem deset druhů z této cihelny a dalších 
asi dvacet jiných historických cihel.

Kolik Tě stál takový nález?
Dostal jsem je výměnou za jiné - běžné 

cihly. Obvykle jsou lidé rádi, že mi mohou 
udělat radost.

Co všechno poznáš z kolku na cihle?
Podle kolku (značky), který je vyražený na 

cihle, poznám, který gróf, hrabě či jiný cihlář 
ji vyráběl, popř. odkud pochází. Tento kolek 
je vlastně puncem kvality. Cihly s obrázky 
obvykle pochází od bohatých šlechticů. Čím 
chudší cihelna, tím jednodušší značka. 

Slavomil Šottl
narodil se 27. května 1972, vyučil se instalatérem. Již téměř deset let se věnuje 

nezvyklému koníčku – sbírání historických cihel. 
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S jakými nejzajímavějšími jmény českých 
cihlářů se můžeš pochlubit?

Mám například cihly Aloise Šamšuly ze Šla-
panic nebo Kazimíra Vraždy z Kostovína.

Jakou nejstarší cihlu máš ve sbírce?
Pravděpodobně z roku 1580 s latinským 

nápisem PAX, což v překladu znamená klid 
a pokoj. Druhá nejstarší je z roku 1669.

Jsou starší cihly kvalitnější než dnešní?
Tak se to nedá říct. Staré cihly jsou 

houževnatější, vydrží víc. Dají se dobře 
osekávat do jakýchkoliv tvarů, aniž by se 
rozpadly. Ale chybí jim izolační vlastnosti. 
Dnešní cihly jsou pórovité a dobře tepelně 
izolují, ale vytvarovat je do nějaké jiné podo-
by je prakticky nemožné.

Mají sběratelé cihel nějaké webové strán-
ky nebo klub?

V celé republice je nás jen jedenáct 
sběratelů a prozatím fungují jediné webo-
vé stránky www.staracihla.cz. V loňském 
roce jsme založili Spolek přátel staré cihly. 
Jsme ve styku, kontaktujeme se přes maily. 
V minulosti mě kontaktovali také sběratelé 
z Maďarska. Tam už jsou sběratelé cihel 
na vysoké úrovni, sběratelství cihel tam má 
dlouholetou tradici.

Jak ses s nimi domlouval?
No, těžko. Rukama nohama (směje se). 

Jeden z nich naštěstí mluvil slovensky.

Z čeho máš největší sběratelskou 
radost?

Největší sběratelskou radostí je, když 
najdu část cihly a pak se mi podaří k ní najít 
zbytek. Nebo najdu cihlu se znakem a nápis 
na ní už mi vypoví, odkud pochází.

Jaké máš plány a sny v souvislosti s tímto 
koníčkem?

Chtěl bych udělat katalog cihel, které už 
mám ve sbírce a ke každé doplnit v pod-
statě rodný list, který by obsahoval alespoň 
základní informace: kde jsem ji našel, ze 
které cihelny pochází, jaké je stáří, kdo 
byl majitelem cihelny, jaký je rozměr cihly, 
popřípadě i další zajímavosti.

Jak se na Tvého koníčka dívá manželka?
Zatím jí to nevadí, těch pět palet zatím 

není tolik (směje se).
A.Č. a D.F.

Astronomie patří mezi nejstarší oblasti 
lidského zájmu a ani v jednadvacátém století 
nás krása noční oblohy nepřestává udivovat. 
Pokud máte trochu času a uniknete z přezáře-

ných center obcí a měst, můžete se pustit do 
jejího pozorování s dalekohledem i bez něj. 

Během roku můžeme na noční obloze 
pozorovat různá souhvězdí, jejichž vzhled 
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a vzájemné postavení se nemění. Mezi nimi, 
podél pomyslného pásu označovaného 
jako ekliptika, se pomalu pohybují objekty 
sluneční soustavy. Jedná se především 
o Merkur, Venuši, Mars, Jupiter, Saturn ale 
také Měsíc a Slunce. Merkur a Venuše se 
příliš nevzdalují od Slunce, lze je spatřit pouze 
před východem nebo po západu naší hvěz-
dy. Venuše je po Slunci a Měsíci nejjasnější 
objekt oblohy a je opravdu nepřehlédnutelná. 
Nejlepší viditelnost připadá hned na leden 
před východem Slunce. Mars je viditelný 
jako velmi jasná, načervenalá hvězda zhruba 
od konce září a to ve výrazném souhvězdí 
jarní oblohy - Lvu. Postupně se bude její 
pozorovatelnost posouvat z ranní oblohy do 
druhé půli noci. Největší planetu sluneční 
soustavy, Jupiter, uvidíte jako velmi jasnou 
hvězdu zhruba do konce února nevysoko 
nad jihozápadním obzorem. Poté se ztratí ve 
sluneční záři a objeví se na ranní obloze až 
počátkem května. Kolem 12. května za svítání 
utvoří nevysoko nad východním obzorem 
hezkou dvojici se zářivou Venuší, nedaleko 
se budou nacházet také mnohem slabší 
planety Mars a Merkur. Nejlepší viditelnost 
Jupiteru připadá na říjen a listopad, kdy bude 
viditelný po celou noc (poblíž hranice nevý-
razných souhvězdí Berana a Ryb). Jakýmkoli 
dalekohledem uvidíte v úrovni rovníku čtyři 
jeho nejjasnější měsíce, které už v průběhu 
několika hodin zřetelně mění své pozice. 
Poslední velká planeta viditelná ještě očima, 
Saturn, se letos nachází v souhvězdí Panny. 
V první čtvrtině roku je viditelný především ve 
druhé půli noci. Celonoční viditelnost připadá 
na duben a zhruba do srpna se dá pozorovat 
i na obloze večerní. Již malým dalekohledem 
spatříte jeho prstence.

Mezi nejzajímavější jevy na obloze patří 
zatmění Slunce a Měsíce. V roce 2011 
budeme moci pozorovat z území ČR jedno 
sluneční a dvě měsíční zatmění. Zatmění 

Slunce počátkem ledna bude částečné 
(Měsíc překryje 79 % slunečního kotouče) 
a bude pozorovatelné 4. ledna v dopoledních 
hodinách. K bezpečnému pozorování Slunce 
je bezpodmínečně potřeba speciálních brýlí 
či filtrů k tomu určených! Krátkodobě lze také 
použít svářečské sklo dostatečné hustoty. 
S trochou nadsázky se dá maximální fáze 
přirovnat k“úsměvu na nebi“, neboť Měsíc 
bude kotouč Slunce zakrývat shora a přes 
filtr tak uvidíme srpek Slunce ve vodorovné 
poloze. K prvnímu letošnímu zatmění Měsíce 
dojede 15. června ve večerních hodinách. 
Pohled na potemnělý Měsíc si budeme 
moci vychutnat po neobvykle dlouhou dobu 
(101 minut). Druhé zatmění Měsíce uvidíme 
10. prosince po 4 hodině odpolední, kdy 
Měsíc vyjde nad východním obzorem už skry-
tý v zemském stínu. Na obloze v době výcho-
du potemnělého Měsíce najdeme na západě 
planetu Venuši a na východě Jupiter. 

Náš výčet zakončím pozvánkou ke sledo-
vání meteorických rojů. Meteory jsou malé 
částečky, které vniknou do zemské atmo-
sféry velkou rychlostí a téměř okamžitě shoří 
(lidově označované jako „padající hvězdy“). 
Každou noc lze vidět několik náhodných 
meteorů, v určitých obdobích roku je však 
jejich počet vyšší. V té době se Země střetává 
s mohutnějším proudem takovýchto částic. 
K nejvydatnějším rojům patří tradičně Persei-
dy (s maximem kolem 12. srpna) a Geminidy 
(maximum kolem 14. prosince). Pokud si 
najdeme nerušený výhled na noční oblohu, 
můžeme v těchto obdobích sledovat až něko-
lik desítek meteorů za hodinu. Podrobnější 
a aktuální informace o všem podstatném na 
noční obloze můžete najít na oficiálních strán-
kách České astronomické unie: www.astro.
cz. Jasnou oblohu!

Mgr. Jiří Frolec
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Povolání vedoucí živnostenského úřadu

Marek Šimek
se narodil 10. listopadu 1976, původně 

vystudoval střední školu elektrotechnic-
kou, od roku 2001 pracuje na Živnosten-
ském úřadě v Hodoníně. Vystudoval Práv-
nickou fakultu, Univerzitu Komenského 
v Bratislavě.

Jak se od elektriky dostane člověk k práv-
nické fakultě?

Náhoda. Hlásil jsem se na tehdy okresní 
úřad na odbor dopravy, chtěl jsem dělat 
řidičáky. Tam jsem se nedostal, ale shodou 
okolností bylo volné místo na živnosten-
ském úřadě. Dostalo se mi do rukou právo 
a já zjistil, že mě to baví.

Jak jsi začínal?
Začínal jsem jako kontrolor, běžný úřed-

ník. K právu mě přivedla až moje bývalá 
vedoucí JUDr. Vašulková, která je výbornou 
právničkou. 

Jaká byla kritéria výběru vedoucího živ-
nostenského úřadu?

Hlavními kritérii ve výběrovém řízení bylo 
právní vzdělání, orientace v problematice, 
odborná zkouška způsobilosti, komunikační 
dovednosti, asertivní chování...

A to všechno máš? 
Nemám, ale přesvědčil jsem je (směje se).

V době, kdy ses stal vedoucím, už jsi práva 
studoval?

Ano. Tehdy už jsem byl bakalářem práv 
a dokončoval jsem magisterskou část stu-
dií. Vzali mě v podstatě s podmínkou, že je 
dokončím. 

Co všechno Tvoje práce obnáší?
Jako vedoucí řídím kolektiv živnosten-

ského úřadu, jednám za živnostenský úřad. 
Rozhoduji o tom, kdo živnostenské oprá-
vnění dostane, kdo ho nedostane, komu 
ho zrušíme, částečně i koho budeme kont-
rolovat, výši případné pokuty... Také pracuji 
pro město, jsem členem právního konsília 
a dalších pracovních skupin, navrhuji něk-
teré právní a vnitřní předpisy města, právní 
poradenství a podobně.

To mě přivádí k otázce, zda se Tě někdo 
nesnažil uplatit?

Ano, i s tím jsem se setkal.

Žádal jsi někdy Ty sám o živnostenský list?
Někdy v roce 1997, kdy byl rozmach živ-

nostenského podnikání, jsem si ho dočasně 
pořídil. 

Foto z návštěvy Bruselu
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Setkal ses s nějakým kuriózním požadav-
kem. Chtěl někdo „živnosťák“ na něco 
legračního?

Běžně se v praxi s kuriozitami setkávám. 
Máme i podnikatele z Japonska, USA, Ang-
lie, Brazílie, Vietnamu a podobně. Některá 
setkání či podnikatelské záměry jsou oprav-
du zajímavé. Kuriózní jsou například situace, 
když podniká prostitutka nebo sexuální 
pracovnice po telefonu a snaží se navléct 
toto podnikání na nějaké živnostenské 
oprávnění. Oklikou se vyptávají, zjišťují... 

A dá se na takové služby něco vymyslet?
Nedá. Náš právní řád prostituci neumož-

ňuje, i když víme, že toto řemeslo tu existuje 
odjakživa.

Tím ale nutíme lidi podnikat bez opráv-
nění?

V podstatě ano. V návrhu jednoho z při-
pravovaných zákonů se opět objevuje, aby 
se i tato činnost dostala do režimu živnos-
tenského podnikání. Alespoň by se tak 
částečně zamezilo daňovým únikům.

Kolik řídíš zaměstnanců?
Devět žen a dva muže.

Jaké je to řídit převážně ženský kolektiv?
Příjemné, protože si mě ženské hledí 

(směje se). Chlapi jsou ale při jednání 
upřímnější.

Jaké jsou nejčastější pracovní konflikty, 
které musíš řešit?

Občas nějaké mezilidské vztahy, jako je 
donášení, hádky, ale třeba i nedůslednost 
v práci, nedostatečná komunikace...

Jak to řešíš?
Snažím se dělat tak trochu psychologa. 

Vyslechnu si obě strany. Pak se snažím 

vymezit každému jeho práci, jeho pravomo-
ci, kontroluji, apod. 

Tykáš si se všemi?
Ano.

Myslíš, že je to dobré?
Jsme bývalí kolegové a začít si teď vykat 

by mi připadlo nepřirozené.

Jsi „tvrdý“ šéf?
Myslím, že ne. Snad jen, když mě něco 

vytočí (směje se). 

S jakými stížnostmi od podnikatelů se 
setkáváš?

To bývají nepříjemná jednání. Nejsložitěj-
ší situace nastává, pokud jim nevyho-
vím. Nedávno jsem řešil složitý případ 
s podnikatelem, který ztratil bezúhonnost 
a díky vzniklým problémům možná přijde 
o dotaci několika milionů korun. To už bylo 
složité vysvětlování. Někdy mi i podnikatelé 
vyhrožují. Nepříjemná je také kontrolní čin-
nost, kdy dáváme lidem pokuty. 

Co kontrolujete nejčastěji?
Kontrolujeme podnikání obecně, zda 

subjekt podniká v činnosti, na kterou má 
oprávnění, zda si plní oznamovací povin-
nosti, označení provozovny, kolaudaci 
provozovny, náležitosti daňových dokladů, 
jestli nezaměstnává lidi takzvaně „na černo“ 
a spoustu dalších.

Letos v září jsi navštívil Brusel. Týkalo se 
to nějak Tvé profese?

V celé Evropské unii existuje takzvaný IMI 
systém. Zapojení do tohoto systému bylo 
pro náš úřad dobrovolné. Je to systém, který 
umožňuje komunikaci s obdobnými úřady 
Evropské unie. 
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FOTO: Marek Měchura

O co vlastně jde?
Laicky řečeno dnes může u nás podnikat 

např. rakouský podnikatel na své rakouské 
živnostenské oprávnění. My jsme v kon-
taktu s konkrétním úřadem v Rakousku 
a ověříme si, na co je oprávněný podnikat, 
aniž by si on musel složitě vyřizovat nové 
oprávnění nebo zajišťovat překlady. Tyto 
výhody má i náš podnikatel v zahraničí. Je 
to o volném poskytování služeb, ověřování 
kvalifikací a samozřejmě i o daleko složitěj-
ších věcech.

Co se řešilo v Bruselu?
Byl svolán konzultační seminář, který 

nás seznámil s problémy IMI systému, se 
kterými se potýkají úřady v Evropské unii. 
Bylo to o návrzích na zlepšení a upozornění 
na nedostatky systému a také o nových 
osobních kontaktech.

Jak jste se domlouvali?
Anglicky. 

Rozuměli jste všemu?
Běžné angličtině ano. Na začátku pro-

běhlo představování jednotlivých účastníků 
a tzv. volné seznámení se všemi účastníky. 
To jsem zvládl a něco jsem měl i připrave-
né, ale zbytek semináře byl hodně odborný 
a žádný překladatel tam nebyl. Naštěstí 
účastníky setkání byli i Slováci, kteří zde 
trvale pracují a ti nám vysvětlili to, čemu 
jsme neporozuměli. Jejich odborná anglič-
tina byla na výborné úrovni.

Jak se Ti v Bruselu líbilo?
Bylo to úžasné. Ze začátku všechno fun-

govalo hlavně na elektronické komunikaci. 
Dostali jsme podrobné plánky, abychom 
se neztratili. Celý seminář se konal v sídle 
Evropské komise, procházeli jsme i fyzickou 
kontrolou, nechybělo ani luxusní ubytování 

a hlavně jsem poznal spoustu zajímavých 
lidí. Byli jsme tam sice jen krátkou dobu, ale 
naši slovenští kolegové nám ukázali, co se 
dalo, včetně památek.

Co nákupy?
Na nákupy je tam draho. Ale belgickým 

pralinkám a jejich vyhlášenému pivu se 
odolat nedá. 

Které pivo je vyhlášené? 
Belgie je známá tím, že se tam prodává 

snad nejvíce druhů piva v Evropě, ne-li ve 
světě. Našli jsme tam různá ovocná piva, 
snad všechny možné značky piv, prostě 
opravdu velký a zajímavý výběr. V Bruselu 
je vyhlášena obzvlášť jedna restaurace, kde 
tato piva nabízí a má příznačný název „Deli-
rium tremens“. Je v nádherné rušné slepé 
uličce. Místní tvrdí, že je slepá schválně, aby 
v ní vracející se lidé příliš nebloudili.☺

Doporučil bys Brusel jako místo pro 
dovolenou?

Za poznáním památek určitě.

A.Č.

Foto z návštěvy Bruselu
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Svatováclavský sbor a orchestr chrámu 
svatého Václava v Dolních Bojanovicích pod 
vedením BcA. Lucie Škrhákové přijal pozvání 
Masarykova muzea v Hodoníně na prove-
dení slavnostního zahajovacího koncertu 
koncertní sezóny 2010/2011, který se konal 
30. září 2010 v koncertním sále Evropa v rám-
ci hudebních čtvrtků města Hodonín.

V programu zazněla duchovní hudba Georga 
Fridricha Händla, Františka Xavera Brixi, Wolf-
ganga Amadea Mozarta, Jiřího Pavlici, Václava 
Kafky a dalších. V průvodním slově MgA. Karla 
Bohůna jsme vyslechli zajímavé postřehy týka-
jící se jak skladatelů, tak skladeb.

Mezi posluchači byla i dcera Václava Kafky 
a mnoho našich muzikantských přátel. Po 
skončení koncertu vyhledali někteří z diváků 

Svatováclavský sbor a orchestr

nejen dirigentku BcA. Lucii Škrhákovou, ale 
také sólisty koncertu - Jožinu Ducháčkovou, 
Dominiku Hromkovou, Ditu Bílíkovou, Vojtě-
cha Račického a Ing. Jiřího Podešvu, aby jim 
vyslovili obdiv a poděkování. 

Mezi gratulanty byl i houslista Jan Nosek, 
dlouholetý učitel Základní umělecké školy 
v Hodoníně a dirigent Symfonického orches-
tru v Hodoníně. 
Při této příležitosti vzpomněl i na dobu, kdy 
v letech 1958 - 1975 jezdil spolu s několika 
dalšími muzikanty a varhaníkem Václavem 
Kafkou vypomáhat při hodových a vánočních 
mších do Dolních Bojanovic. Pan Nosek byl 
koncertem velmi nadšen a vyjádřil našemu 
sboru a orchestru velkou podporu.

Z.M.

Jedním z devadesátiletých oslavenců je 
v letošním roce i pan Michal Esterka, který 
je stále ve velmi dobré kondici. Při jedné 

Vzpomínk y

z návštěv zavzpomínal na některé události 
z druhé světové války.

Před nucenými pracemi v Německu utekl 
v roce 1940 i s kamarádem Janem Mrákou 
(přezdívaným „Modra“) do Vídně. Nebylo to 
jednoduché. Z Dolních Bojanovic se vydali do 
Břeclavi pěšky. Aby unikli vojenským kontro-
lám museli si vybírat pouze polní cesty.

Odvoz do Vídně na korbě nákladního auta 
s cukrem jim zajistil břeclavský strýček. Na 
okraji Vídně už si museli poradit sami. Bez 
znalosti jazyka, jen s adresou příbuzných 
v kapse to nebylo vůbec jednoduché. Poda-
řilo se jim navázat kontakt se starším pánem, 
který je odvezl na místo, a dokonce za ně 
zaplatil i dopravu, protože neměli ani šilink. 

Rodina příbuzných - Maršálkova, původem 
z Dolních Bojanovic, a skutečná tetička Micha-
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la je vřele přijala. Kamarád 
měl doporučení jako kovář 
a měl práci zajištěnou v jiném 
okrsku. Michala zaměstnal 
strýček ve své firmě na zpra-
cování kaučuku přímo ve 
Vídni. Své rodiče, pracující 
v zemědělství, Michal nav-
štěvoval jen o žních, kdy jim 
přijížděl vypomáhat. 

V roce 1943 Michalův těž-
ce nemocný otec zemřel 
a Michal se vrátil zpět k rodi-
ně, aby převzal hospodář-
ství. V té době za ním přišel 
tehdejší policajt Petr Blaha 
s prosbou o převedení cizího 
vojáka (snad ruského) přes 
hranice. Vyhladovělému vojá-
kovi dal Michal najíst a polní 
cestou přes Nesyt jej vedl 
k řece Moravě. Tam se s ním 
rozloučil a spěchal domů, 
protože při náhodné kontrole 
německých vojáků by dostal 
trest smrti. Za tuto službu byl 
po válce „odměněn“ formou 
předvolání na komisařství 
v Hodoníně. Na základě tří 
anonymních dopisů byl obvi-
něn ze špionážní činnos-
ti. Současně byl vyslýchán 
také pan Blaha. Díky shodné 
výpovědi byli naštěstí oba 
propuštěni.  

Pan Michal Esterka vyprá-
věl ještě mnoho dalších zají-
mavých zážitků, o které se 
s vámi podělíme v některém 
z dalších čísel.

Z.M.

k rá tké  zp ráv y
• Tradiční pouliční běh Burčáková šestka se konal v nedě-

li 19. září. Závodní trasa vedla kolem Orlovny. V hlavním
závodě reprezentovali naši obec Václav Guliš (14. mís-
to), Stanislav Rajchman (40. místo) a Antonín Bábík 
(41. místo). V kategorii přípravka hoši (ročník narození 
1999-2000) zastupoval naši obec Jan Hromek (1. místo), 
Vojtěch Maděryč (3. místo), Petr Bohun (4. místo) a Šimon 
Blažej (7. místo). V kategorii mladších žákyň (ročník naroze-
ní 1997-1998) se zúčastnila Karin Tomáštíková (5. místo). 
Z mladších žáků (ročník narození 1997-1998) se nejlépe 
umístnil Martin Rebenda (1. místo), Jan Hromek (2. mís-
to) a Lukáš Závorka (3. místo). Starší žáky (ročník naro-
zení 1994-1995) reprezentoval Martin Mrkva (3. místo), 
mladší hochy (ročník narození 2001-2003) Aleš Mizera 
(9. místo) a Štěpán Rebenda (11. místo). Nejmladší dívky 
(ročník narození 2004-2007) zastupovala Miriam Madě-
ryčová (1. místo). Z nejmladších chlapců (ročník narození 
2004-2007) se umístnili Vojtěch Tychler (1. místo), Daniel 
Červenka (2. místo), Tomáš Kašík (3. místo) a Matouš Slá-
dek (8. místo).

• Hodové veselí zahájil již sobotní předhodový koncert 
skupiny Javory. Sourozenci Hana a Petr Ulrychovi nezkla-
mali své příznivce a potěšili skladbami známými i novými. 
Rozhovory s oběma protagonisty si můžete přečíst v tom-
to čísle Zpravodaje.
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• Tradiční Svatováclavské hody byly zahá-
jeny v neděli 26. září v 10 hod. slavnostní 
mší svatou za účasti krojované mládeže. 
V podání místního Svatováclavského sbo-
ru a orchestru zazněla slavná mše Jiřího 
Pavlici MISSA BREVIS. Hodový průvod 
s více než sto krojovanými vykročil v nedě-
li odpoledne pro prvního a druhého stárka 
za doprovodu dechové hudby Podlužanka. 
Hodové veselení „pod májú“ si příznivci 
folkloru nenechali pokazit ani nízkými tep-
lotami a dešťovými přeháňkami. O dob-
rou zábavu se postarala také cimbálová 
muzika Slovácko mladší. Hodové pondělí 
patřilo již tradičně ženáčům, úterní večer 
zpestřily vtipné scénky na téma aktuál-
ních televizních reality show Talentmánie 
a podobně. 

• Letošní XVIII. ročník Hudebních slavnos-
tí sv. Cecilie byl připraven jak pro milovní-

ky divadla, tak pro příznivce jazzu. V sobo-
tu 20. listopadu sehrál ochotnický soubor 
z Moravských Knínic v Obecním domě 
divadelní představení Františka Ringo 
Čecha Dívčí válka. Rozesmáté publikum 
odměnilo herce bouřlivým potleskem. 
Na nedělní odpoledne byl připraven kon-
cert jazzového seskupení FLASH BAND 
z Břeclavi. Věkový průměr skupiny je dva-
cet let. Členové jsou především studen-
ti. Uměleckým vedoucím je Emil Čapka. 
V programu zazněly známé i méně známé 
swingové a jazzové melodie. Posluchači si 
vyžádali potleskem přídavek.

• Děkujeme letošním stárkům Marianu 
Dvořákovi, Jiřímu Salajkovi, Martinu Vese-
lému a Martinu Pospíšilovi, stárkám Kate-
řině Mrákové a Magdaleně Dvořákové 
a ostatní krojované mládeži za obětavou 
přípravu a dobrou organizaci letošních 
Svatováclavských hodů a dalších krojova-
ných akcí.

Na svátek sv. Štěpána, dne 26. prosince 
2010, se bude konat v Obecním domě 
v Dolních Bojanovicích po „hrubé“ mši 
svaté VOLBA STÁRKŮ pro rok 2011. 

Všichni jste srdečně zváni.
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se narodila 31. března 1949, vystudovala 
gymnázium v Brně, na konzervatoř nebyla přijata. 
V roce 1971 získala Bratislavskou lyru za píseň 
Spoutej mě (autorů Ondráčka a Borovce), v roce 
1976 získala stříbrnou Bratislavskou lyru za 
píseň Javory (autorů Ulrycha a Kopeckého). Je 
majitelkou silného, čistého, zvučného hlasu.

Hrajete spolu s bratrem jako sourozenci 
hodně dlouho. Bylo tak ideální i Vaše dět-
ství?

Dohadovali jsme se. Můj bratr je o 5 let 
starší, takže musel mít vždycky pravdu. Občas 
mě utiskoval – přímo modelová situace, ale 
nic dramatického.  Jinak na dětství vzpomí-
nám ráda. 

Držel nad Vámi ochrannou ruku?
To ano, velice.

Vystudovala jste gymnázium, ale na konzer-
vatoř jste se nedostala. Co jste dělala, než 
jste se začala živit zpěvem?

Pracovala jsem rok v dětské nemocnici v Brně, 
v administrativě na psychiatrické ambulanci.

Chodily tam děti s Dawnovým syndromem. 
Já jsem si vypěstovala k těmto dětem krásný 
vztah. Byly to úžasné a milé děti a já jsem 
získala úplně jiný pohled. Velmi ráda na toto 
období vzpomínám.

Měla jste někdy svůj pěvecký vzor?
Hodně se to měnilo s věkem. Když mi bylo 

asi 14 let, bylo na vrcholu divadlo Semafor. 
Vzorem se mi tehdy stala Eva Pilarová, Wal-
demar Matuška. Nikdy jsem netušila, že se 
s nimi někdy potkám.

Máte pocit, že zákulisí se změnilo? Bývali  
jste dříve více přáteli?

Myslím, že je to pořád stejné. Divadelní 
zákulisí je plné dobrých lidí a intrikánů. Tak to 
bylo a vždycky bude. 

H A N A  U L R Y C H O V Á

Jaký máte názor na soutěže typu SuperStar?
Asi třikrát jsem se na to dívala. A už se 

nikdy dívat nebudu. Nechci zveličovat, ale 
udělalo se mi z toho úzko a smutno. Lituji 
lidi, kteří se dostanou na první místa. Natočí 
CD, udělají několik koncertů a pak po nich 
neštěkne ani pes. Tito lidé jsou samozřejmě 
úžasní, talentovaní, ale neprošlapou si svoji 
vlastní cestičku ke slávě. Krůček po krůčku. 
Formátové pořady, které se kopírují jeden po 
druhém, jsou opravdu ubohé.

Zpíváte úžasně a zpíváte už hodně dlouho. 
Jaký máte recept na to, jak si udržet hlas?

Myslím, že to je v rukou Božích. Druhá věc je, 
že denně cvičím, nekouřím. Na každý koncert 
se pečlivě připravuji. Někdy se stane, že hlas 
odejde, ale snažím se lidi nezklamat a zpívat 
pokud je to jen trochu možné.

Jak se udržujete v kondici?
Udržuju se tak, že čím jsem starší, tím víc se 

snažím jezdit do přírody. Chodím na pěší túry 
a také jsem se stala vášnivou cyklistkou. Jed-
nou jsem si dokonce přes Bojanovice projela 
vinařskou stezku (směje se).

Stává se Vám někdy, že se Vám nelíbí pís-
nička, kterou Váš bratr složí?

Stává se to. Je to běžná věc.  Obvykle to 
poznáte z reakce lidí. A několikrát jsme i od 
zpívání písničky upustili.

A.Č.
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se narodil 21. února 1944 v rodině oper-
ního zpěváka. Inženýrský titul získal na 
letecké fakultě Vojenské akademie Antonína 
Zápotockého v Brně. Se svými spolužáky 
založil v roce 1962 studentské Divadlo bez 
tradic, kde uvedl své první písničky. Mimo 
vlastní autorské hudby se věnoval i filmové 
hudbě (např. filmy Díky za každé nové ráno, 
O statečném kovářovi). Je autorem hudby 
rockové, big beatové, inspirované lidovou 
hudbou, hudby pro film i divadlo.

Jací jste byli s Hankou v dětství sourozenci?
Hanka byla maličká a nebyla pro mě žádný 

partner. Vzpomínám si na jednu příhodu. 
Když byla Hanka malá, měla krásné blon-
ďaté kudrnaté vlásky po tatínkovi. Maminka 
si na tom hodně zakládala, jak má krásnou 
holčičku. Jednou, když odešla a já ji hlídal, 
tak jsem jí ty krásné vlásky ostříhal (směje 
se). Matka mě za to seřezala.

Až když jsem se vrátil z vojenské fakulty, 
dali jsme se spolužáky studenty dohromady 
hudební divadlo a Hanka nám začala zpívat 
druhé hlasy. Záhy se však zjistilo, že umí 
krásně zpívat, a tak jsem se stal bratrem 
sestry, která umí zpívat. Ještě štěstí, že mi 
zůstalo to autorství.

Zpíváte spolu téměř 40 let. Jak se vám daří 
spolu vycházet? Nemáte krize?

Máme občas i krize, máme různé názo-
ry. Dává nás dohromady hudba. Když 
se chystáme na vystoupení, na všechno 
banální se zapomene a stmelí nás to zase 
dohromady.

Když odmítne Hanka zpívat Vaši písničku, 
dotýká se Vás to? Jste ješitný?

Kecal bych, kdybych řekl, že nejsem ješit-
ný. Ale myslím, že proti jiným je to v rámci 
únosnosti. To víte, když něco napíšete, vidí-
te to ve svatozáři a kritika a realita se těžce 
snáší. Každý kuchař, když uvaří, je rád, když 
se jídlo pochválí (směje se).

Vystudoval jste vojenskou leteckou fakultu, 
ale nikdy jste se letectví nevěnoval.

Když jsme měli na škole seskok, měl jsem 
závrať. Výšek se bojím. Po horách chodím 
rád, ale když nemám pevnou půdu pod 
nohama, nedělá mi to dobře. Jsem posera 
(směje se).

Proč jste tedy na takovou školu šel?
Jednalo se i o konstrukci letadel a mě 

bavila matematika.

Jak se Vám daří skládat písničky, které se 
neopakují?

Nevím, jestli se mně to daří, ale nesnažím 
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se dělat hity. Měl jsem tako-
vé období, kdy jsem písničky 
chrlil, například když jsem 
dělal filmovou hudbu. Sklou-
zával jsem do opakování 
a teď už to dělat nechci.

Musíte si vyvolat určitou 
náladu, abyste složil dojí-
mavou melodii, nebo Vám 
to jde samo? 

Mysl ím,  že jsou l idé 
Bohem políbení, kterým to 
jde samo, chrlí jedno dílo za 
druhým. U mě je to přetlak 
radosti a životní energie, kdy 
se dá napsat cokoliv. Když 
pak upadnu do deprese, je 
to pro mě velmi těžké.

Jaký máte názor na ty, kte-
ří vyjdou ze soutěží typu 
SuperStar?

Je to pro mě naprostý 
balast. Všichni se snaží být 
světoví a celá snaha vypa-
dá jako karikatura. Nechci 
křivdit těm několika dobrým, 
kterým se to skutečně poda-
ří. Ale je to příliš rychlá cesta 
ke slávě.

A.Č.

bojanovská kuchyně
Medovník

3 vejce
200 - 300 g krupicového cukru
1 Hera
3 lžíce medu
1 lžíce sody
400 g hladké mouky 00

Krém do medovníku č. 1
100 g másla 
1 slazené kondenzované mléko

Uvařené kondenzované mléko a 100 g másla vyšleháme 
do pěny. 

Krém do medovníku č. 2
200 g másla
4 lžíce cukru
4 lžíce rybízové marmelády nebo povidel
Vyšleháme máslo, cukr, marmeládu nebo povidla.

 Nad vodní lázní rozpustíme Heru, přidáme vejce, cukr 
a šleháme. Vmícháme mouku a sodu. Těsto rozdělíme na 
6 dílů. Z pečícího papíru vystříháme 6 kol o průměru 30 cm. 
Těsto rozetřeme až po okraj papíru a upečeme.

Polovlažné upečené díly ořežeme dokulata. Vrchní a boční 
stěny posypeme drobenkou ze zbytků okrajů.

Střídavě natíráme krémy jedna a dva.

Pomazánka ze sterilovaného zelí
1 sklenice sterilovaného zelí (0,7 l)
2 kostky sýra Apettito
2 lžíce másla Flora nebo Rama
1 majonéza (Brněnka)
sůl, pepř

Zelí vymačkáme, přidáme sýry, máslo a rozmixujeme. Dle 
chuti osolíme a opepříme. Natíráme na jakékoliv pečivo.

Recepty nám dodala p. Blanka Hebronová
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Tipy na léčbu začínající rýmy
Uvaříme si šalvějový čaj a do horkého 

nápoje namočíme tampony vaty. Ty pak zasu-
neme do nosních dírek a necháme co nejdéle 
působit. Opakujeme 3x denně.

Do chodidel vetřeme cibulovou šťávu, 
natáhneme ponožky a lehneme si do postele. 
Na noční stolek si dáme ještě talíř drobně 
nakrájené cibule.

Osvědčeným receptem našich babiček 
bylo sníst každý den dva talíře slepičí polévky. 
Ve slepičím vývaru je bílkovinná látka cystein, 
který brzdí tvorbu sekretu při rýmě.

Tipy na léčbu začínající chřipky
Do 1 dcl vařící vody dáme stejnou dávku 

rumu, šťávu z jednoho citronu, vrchovatou 
lžíci medu a dvě tabletky acylpyrinu. Vypijeme 
a pořádně se vypotíme.

Do 200 ml teplé vody (asi 70°C) přidáme 
dvě velké lžíce medu, šťávu ze dvou citronů, 
2-5 cl slivovice nebo vodky. 

Do hrnku dáme část teplé vody, rozpustí-
me med, přilijeme citronovou šťávu, destilát 
a doplníme teplou vodou. Po doušcích upí-
jíme před spaním. Dětem podáváme bez 
alkoholu.

Při zánětu krku 
Nejjednodušší prostředek je kloktání vlaž-

né vody se solí a s octem nebo citronovou 
šťávou. Kloktáme několikrát denně.

V kostce zahřátého tvarohu rozetřeme 
5 stroužků česneku. Tuto hmotu dáme na 
gázu, kterou jako obklad přiložíme na dvě 
hodiny na krk. Současně kloktáme čajem 
ze šalvěje.

Rozkoušeme 3 hřebíčky, šťávu spolykáme 
a než se hřebíček rozmělní, bolest v krku 
zmizí.

Proti kašli
Do ušlehaného bílku přidáme trošku cukru 

a šťávu z jednoho citronu. Každou hodinu 
užíváme 1 lžičku.

Jeden žloutek, 1-2 lžíce tekutého medu, 
1 plátek másla, 1 malá odlivka slivovice.

Žloutek, med a máslo utřeme do pěny, po 
částech zamícháme slivovici a po troškách 
sníme, nejlépe před spaním. Opakujeme 
5 - 7 dní po sobě.

Ohřejeme několik lžiček medu a smícháme 
je se šťávou z 1 celého citronu. Užíváme před 
spaním.

Z.M.

Užívání našich babiček na různé neduhy

Krásné prožití svátků vánočních 
a mnoho zdraví, radosti a úspěchů 

v novém roce přejí bojanovští myslivci
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S koncem roku přináším pravidelnou 
rekapitulaci akcí, které jsme s rodičovským 
centrem  Sluníčko připravily pro naše rodiny 
s dětmi.

Z akcí pro děti to byly třetí narozeniny 
centra, divadlo pro Klub seniorů a obyvatele 
DPS, návštěva knihovny, dopoledne u koní, 
výlet lodí po Dyji k Janovu hradu, táborák 
k zakončení prázdnin a také tradiční vánoční 
besídka.

Pro maminky se konaly celoroční přednáš-
ky psycholožky na téma partnerské vztahy 
a rodina, uspořádaly jsme jarní a podzimní 
burzu dětského oblečení, maminky se sešly 
i na přednášce o ekologii, upletly košíky 
z Pedigu a vyrobily látkové panenky.

Pokud se chcete i vy zapojit do aktivit RC 
Sluníčko, přijďte mezi nás. Scházíme se 
každé pondělí a čtvrtek od 9 do 12 hodin 
na Orlovně. Aktuální informace, včetně 
měsíčního programu a přednášek, najdete 
na webových stránkách Oblastní charity 
Hodonín www.hodonin.caritas.cz

Rády bychom poděkovaly všem sponzo-
rům, kteří věnovali věcné i finanční dary. 
Všem přejeme krásné a požehnané prožití 
Vánoc. 

Za RC Sluníčko 
Veronika Vymyslická

Tvoření – 11. 11. 2010

Šití panenek z ovčího rouna – 20. 11. 2010

Vánoční aranžmá – 29. 11. 2010
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spor t
Dívčí florbal

Poslední letošní prázdninový víkend jsme 
se s děvčaty vydaly na cestu do pravěku. 
Cílem našeho putování byly Nové Syrovice 
u Moravských Budějovic, fara otce Ladislava 
Hubáčka. Na celé tři dny se naše děvčata 
proměnila v pravěké lovkyně a vyzkoušela si 
spoustu praktických věcí z pravěku, například 
si sama ušila šaty z pytloviny, vařila si na ote-
vřeném ohni, jedla opečené „hady“, snídala 
v trávě a v noci prokázala svou odvahu při 
hledání maleb na stromech. A samozřejmě 
nechyběla spousta dalších her. V neděli 
jsme si sbalily všechny své věci, zamkly faru 
a vydaly se na mši svatou, po které jsme 
vyrazily zpátky domů.

Odpovědi našich lovkyň na otázku, co se 
vám nejvíce líbilo na výjezdu?

„Líbilo se mi, jak jsme opékaly hady, jak 
jsme hrály hry. Líbilo se mi prostě všecko.“

„Líbilo se mi opékání hadů a výroba oble-
čení.“

„Líbila se mi kolíkovaná ve spacáku a hry.“

„Líbilo se mi, jak jsme dělaly převleky.“
„Líbily se mi kostýmy a hry.“
„Líbilo se mi tam, jak jsme si vyrobily své 

šaty a jak jsme vařily. Bylo to super.“
„Na výjezdu se mi líbilo, jak jsme řídily vlak, 

jedly hady, jak jsme vařily polévku, hrály golf. 
No prostě všechno.“

„Všechno kromě rozcvičky.“ (nejčastější 
odpověď)

A co se jim nelíbilo? Na to je jasná odpověď. 
Rozcvička.

Naše poděkování patří o. Ladislavovi, že 
nám umožnil pobyt na faře a také poznat krásu 
zdejšího okolí.

Jestli s námi chcete zažít další dobro-
družství, také vy přijďte mezi nás. Scházíme 
se každou sobotu ve 14.30 hod. u tělocvič-
ny. Zvána jsou všechna děvčata do 6. třídy 
(včetně).

Tereza  Janečková
Monika  Jakubčíková

Po dřívějším nezájmu holek o florbalový 
spor t jsme zaznamenali velké zlepšení 
a nebývalý zájem, který nás velmi těší.

Také naše tréninky jsou kvalitnější a jde to 
poznat na výsledcích zápasů. Každé pondělí 
o půl 6 začínáme na tréninku během pro 
zahřátí a pak rozcvičkou. Po rozcvičce trenér 
vymyslí několik cvičení např. nahrávky, střely 
na bránu (tahem i příklepem), standardní 
situace atd. Skončí tahle cvičení a jdeme 
hrát. Hru trenér pozastavuje a vysvětluje 

nám chyby, které by při zápase mohly vést 
k inkasovanému gólu. Každou středu od 17 
hodin jsme nově zavedly fyzičku. Trénink je 
zaměřený na fyzickou výdrž. Tyto tréninky 
pomáhají zlepšit kondici, a proto začínáme 
zvládat a vyhrávat zápasy.

Dívčí florbal je rozdělen na dvě kategorie: 
žačky a juniorky. Tímto zveme další zájemky-
ně o zmíněný sport, aby se k nám přidaly.☺

L.S. a A.J.

Výlet do pravěku
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Kroužek stolního tenisu vznikl v lednu 
2009. Ze začátku tréninky probíhaly na Orlov-
ně. Z kapacitních důvodů jsme se přemístili 
do tělocvičny základní školy, kde trénujeme 
dodnes. Kroužek navštěvují děti základní 
školy, úplní začátečníci i mírně pokročilí. 
Trénujeme každý pátek od 15.00 do 16.30 
hodin. 

Nyní máme k dispozici 5 stolů, z toho dva 
nové moderní, lehce ovladatelné, které jsme 
letos zakoupili díky finanční pomoci Obecního 
úřadu. Časem bychom chtěli ještě zrekonstru-
ovat nebo vyměnit zbývající stoly, které jsou 
nyní již zastaralé a těžké.

Pro děti jsme uspořádali také dva turnaje, 
v prosinci nás čeká třetí, vánoční.

Turnaj č. 1 (7. 2. 2010)    
Mladší žáci: 

1. Blažej Šimon
2. Salajka Josef
3. Geschwandtner Patrik 

Starší žáci:  
1. Salajka Adam
2. Geschwandtner Sebastian  
3. Esterka Aleš

ZAHRAJTE SI S NÁMI PING-PONG!

Turnaj č. 2 (20. 6. 2010)
Mladší žáci:

1. Geschwandtner Patrik 
2. Salajka Josef
3. Závorka Lukáš

Starší žáci: 
1. Hlobilová Viktorie (Hodonín)
2. Hlobil Albert (Hodonín)
3. Salajka Adam                           

Stolní tenis má v naší obci dlouholetou 
historii. Kroužek navštívilo za dva roky exis-
tence přes padesát dětí, což svědčí o tom, 
že tato hra zůstává stále oblíbená a pro děti 
zajímavá. Hlavním přínosem pingpongu je 
trénování pohotovosti, trpělivosti, rychlosti 
a postřehu.

Věříme, že tradici stolního tenisu zachová-
me a kdo ví, možná časem objevíme talenty, 
kteří nás budou reprezentovat třeba na olym-
piádě☺. Na nic nečekejte a přidejte se k nám 
i vy, děti i rodiče! Těšíme se na vás! Uvítáme 
každou spolupráci!! 

Za Orel Jednota Dolní Bojanovice 
Věra Račická

Orel Jednota Dolní Bojanovice pořádá 
dne 29. 12. 2010 v tělocvičně základní školy 

TURNAJ VE STOLNÍM TENISE PRO DĚTI I DOSPĚLÉ
Děti: zápis v 9 hodin, začátek v 9.30 hodin

Dospělí: zápis ve 13 hodin, začátek ve 13.30 hodin
Jste všichni srdečně zváni!!
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• Maminky s dětmi cvičí každou středu 
v době od 16 do 17 hodin v tělocvičně 
základní školy. Pro děti připravují opičí 
dráhu, hry s padákem, cvičení s kužely, 
kruhy, se švihadlem, hrají oblíbené dětské 
hry a připravují další vyžití pro děti. Veškeré 
aktivity připravují samy maminky.

• Aerobik je kondiční cvičení zaměřené na 
oběhovou soustavu, výkonnost a vytrva-
lost. Cvičí se za hudebního doprovodu. 
Pravidelné aerobní zatěžování příznivě 
působí na srdečně-cévní systém, dýchá-

Dne 4. – 5. 12. 2010 bylo v Hodoníně 
uspořádáno mistrovství České republiky 
v karate mládeže. 

Karate je rozděleno na disciplíny – kata 
a kumite. Kata symbolizuje boj proti fiktivním 
útočníkům. Kumite je boj dvou soupeřů proti 
sobě, ve kterém se používají techniky z kata. 
V Hodoníně na mistrovství mládeže náš žák 
Adam Salajka, v kumite starších žáků ve 
váhové kategorii do 60 kg, vybojoval 3. místo 
– bronzovou medaili. Tomuto úspěchu před-
cházela usilovná práce, to je čtyřikrát týdně 
na tréninky do Hodonína, různá soustředění 
a kvalifikační zápasy po celé republice. Tomu-
to sportu se Adam věnuje již osm roků. Je to 
však i práce trenérů Jana Jordána ml., Pavla 
Lenochy a Stanislava Ištvánka, kteří se věnují 
mladé generaci, ale i rodičů. Ti je podporují 
a věnují jim svůj volný čas.

Š.S.

MISTROVSTVÍ ČR V KARATE MLÁDEŽE

Sportem ku zdraví
Přinášíme přehled možností, kdy a kam se můžete jít protáhnout:
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ní, kloubní pohyblivost a posilování, mění 
metabolismus a prokázaný je i pozitivní 
vliv na psychiku. U nás si aerobic můžete 
zacvičit každé pondělí od 19 hodin 
v Obecním domě pod vedením Sylvie 
Bravencové. Sylva se věnuje cvičení již 
několik let. Při cvičení optimálně kombinu-
je aerobik se strečinkovými protahovacími 
cviky, posilováním s činkami, gumami, se 
cviky pilates a zdravotním cvičením s balo-
ny. Tím se cvičení stává vhodné pro ženy 
každého věku.

• Zumba je cvičení, které kombinuje prvky 
posilovacích cviků s kroky latinskoameric-
kých tanců. Za zakladatele tohoto stylu je 
považován americký fitness trenér Alberto 
Perez. U zumby rozlišujeme podle nároč-
nosti několik stupňů, existují i lekce určené 
pro děti nebo seniory. U nás si můžete 
zumbu zacvičit každé úterý v čase od 18 
do 19 hod. v Obecním domě. Cvičitelkou 
je Hana Uhlířová, která tancovala latinsko-
americké tance v hodonínském klubu, poté 
získala zkušenosti jako cvičitelka aerobiku. 
Cvičení se zaměřuje na partie, jako jsou 
hýždě, nohy, ruce, břicho a na činnost 
srdce. Cvičení kombinuje rychlý a pomalý 
pohyb a přispívá k cílenému formování těla 

a snižování váhy. Při dynamické hudbě 
zapomenete na každodenní stres. 

• Tao pro zdraví je cvičení určené především 
pro ženy. Díky cvikům se posilují a zpevňují 

všechny důležité svalové skupiny, trvale 
se formuje postava a zlepšuje se držení 
těla. Cvičením se zvyšuje vitalita a stabi-
lizují emoce i tělesná odolnost a posiluje 
se nervový systém. Pomocí cvičení lze 
odstranit stres a napětí. Cvičení zajišťuje 
aktivitu a vitalitu v každém věku. Zacvičit 
si můžete přijít každé pondělí od 17.30 
do 18.30 hod. na Orlovnu pod vedením 
Karly Michalovičové.

• Rehabilitační cvičení je pro vás připraveno 
každou středu od 19 do 20 hod. pod 
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vedením Hany Holečkové. Cvičení probí-
há na základní škole, ve střešní místnosti 
(přístup zadním vchodem). Rehabilitační 
cvičení kombinuje prvky jogy, čínského 
cvičení čchi-kung, cvičení podle Zema-
nové a rehabilitační prvky. Toto cvičení je 
zaměřeno na problémy s páteří a pohybo-
vým aparátem na principech dechových 
cvičení. Každé cvičení tělo protahuje, 
posiluje, uvolňuje a zklidňuje. Při relaxační 
hudbě nejen že cvičením zbavíme tělo stre-
su, ale umožníme svalům, aby se zahřály 
a správně prokrvily. Cvičení je zakončeno 
tichou relaxací s meditací. A.Č.

Na cestu do Belgie se připravují naši střel-
ci z praku. Evropský pohár se bude konat 
v červnu 2011. Jako každý koníček i stře-
lectví z praku vyžaduje nejen velké nadšení, 
ale také finanční prostředky na delší cesty, 
které si dosud střelci platí sami.

V letošním roce se naši střelci v konečné 
republikové soutěži umístnili takto:
 9.  Radek Mrkva
 17.  Tomáš Pospíšil
 19.  Jaromír Mrkva
 22.  Pavel Mrkva
 27.  Jan Komosný
 30.  František Kučera

Střelci by rádi rozšířili svoje řady, takže 
každý zájemce je zván na občasné tréninky 
a může kontaktovat pana Radka Mrkvu na tel. 
č. 728 273 528 pro bližší informace.

R.M.

Výsledky našich střelců z praku

Dolní Bojanovice 45

sňa tk y

úmr t í

Josef Urbánek Vrchní Pustá 752 42 let 20. září 2010
Štěpán Červenka Střední Pustá 724 79 let 9. listopadu 2010  
Marie Komosná Krátká 692 84 let 18. listopadu 2010
Marie Herková Za Humny  269 69 let 25. listopadu 2010

matr i ka

naro zen í
Sebastian Modrovský                     Hlavní 641 9. 9. 2010
Bruno Fatěna                             Kyjovská 358 26. 9. 2010
Sebastian Herka                            Dlouhá 463 10. 10. 2010
Viktor Čepák                              Mlýnská 330 13. 10. 2010
Nela Gromusová                   Vrchní Pustá 753 16. 10. 2010
Viktoria Holzer                          Zvolence 822 17. 10. 2010
Lucie Vévodová                           Cihelny 499 20. 10. 2010

11. 9. 2010 Tomáš Salajka Lužice  
Dolní Bojanovice  Jana Bačová Dolní Bojanovice 852

18. 9. 2010 Stanislav Doležal Dolní Bojanovice 126 
Dolní Bojanovice Klára Cvanová Dolní Bojanovice 211

30. 10. 2010 David Ondrejko Hodonín 868/6 
Dolní Bojanovice  Jarmila Pospíšilová Dolní Bojanovice 612

Databáze narozených dětí je na náš úřad předávána z městského úřadu zpětně, proto není 
kompletní. Žádáme tímto rodiče dětí, aby oznamovali na obecním úřadě narození dítěte, 
a to buď osobně, telefonicky (518 372 225) nebo e-mailem: kultura@dolnibojanovice.cz. 
Děkujeme rodičům, kteří nám narození svých dětí nahlásili.
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Bojanovští vinaři vás zvou na

VINAŘSKÝ PLES
který se koná v sobotu 8. ledna 2011

v Obecním domě. 
Začátek je ve 20 hodin.

K tanci a poslechu hraje
DH Mistříňanka a CM Grajcar.

Nebude chybět ani tradiční ochutnávka vín.

Zlatou svatbu -
50 let společného života oslavili:
Ladislav Kříž
Marie roz. Křížová  č.p. 387

Diamantovou svatbu -
60 let společného života oslavili:
Jan Lekavý
Marie roz. Blahová  č.p. 676

b lahopř e jeme

poz vánk y

Orel Jednota Dolní Bojanovice
pořádá v sobotu 12. února 2011

Valentýnský ples

hraje DH Liduška, D.J. Majo

oblečení: sportovní dresy

Začátek je ve 20 hodin.

Svatováclavský sbor a orchestr 
natočil v TONSTUDIU Rajchman 

Českou mši vánoční
 Jakuba Jana Ryby. 

Bližší informace o prodeji CD 
získáte na Obecním úřadě nebo 

v TONSTUDIU.

Manželé Marie a Jan Lekaví
Ostatní gratulace byly zveřejněny 
již ve Zpravodaji 1/2010.
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Co nás čeká
 8. 1.  Vinařský ples

 15. 1.  Discoples

 29. 1.  Krojový ples

 30. 1.  Karneval 

 12. 2.  Valentýnský ples 

 19. 2.  Sportovní ples 

 26. 2.  Společenský ples 

 4. 3.  Festival TOLERANCE 

 5. 3.  Slovácký humanitární ples  

 6. 3.  Dětský ples 

 25. 4. – 1. 5.  Velikonoční výstava 

 26. 6.  Slavnost Božího těla 

 3. 7.  Slavnost Božského srdce 

 30. 7.   Setkání harmonikářů 

 1. – 6. 8. Letní kino

 28. 8.  Zahrávání hodů, Zarážání hory 

 25. – 27. 9.  Svatováclavské hody 

 2. 10.  Hodky s vinobraním 

 18. – 20. 11.  Hudební slavnosti sv. Cecilie

 11. – 18. 12.   Vánoční výstava

VÁNOČNÍ HUDBA 
V CHRÁMU SV. VÁCLAVA 

V DOLNÍCH BOJANOVICÍCH

24. PROSINCE 2010      
VE 23.00 HODIN

J. J. RYBA – ČESKÁ MŠE VÁNOČNÍ 
„HEJ, MISTŘE“

25. PROSINCE 2010     
V 10.00 HODIN

FR. X. BRIXI – MISSA PASTORALIS

ÚČINKUJE: SVATOVÁCLAVSKÝ SBOR 
A ORCHESTR SE SVÝMI SÓLISTY

SOPRÁN – JOSEFA DUCHÁČKOVÁ

ALT - DITA BÍLÍKOVÁ

TENOR - MGA. KAREL BOHŮN

TENOR - VOJTĚCH RAČICKÝ

BAS - ING. JIŘÍ PODEŠVA

DIRIGUJE: BCA. LUCIE ŠKRHÁKOVÁ

26. PROSINCE 2010      
V 10.00 HODIN

ÚČINKUJE: 
MUSICA MAGNIFICA

DIRIGUJE: 
MGR. SVĚTLANA PŘIBILOVÁ

9. LEDNA 2011
V 10.00 HODIN

FR. X. BRIXI – MISSA PASTORALIS

ÚČINKUJE: SVATOVÁCLAVSKÝ SBOR 
A ORCHESTR SE SVÝMI SÓLISTY

DIRIGUJE: BCA. LUCIE ŠKRHÁKOVÁ

Orel Jednota zve všechny 
25. 12. 2010 na 

Živý betlém
u misijního kříže 

od 17 do 19 hodin
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Stolařství 
Lelka
Stolařství Stolařství 
LelkaLelka Dolní Bojanovice

e-mail: lelkova.katerina@seznam.cz

Tel. kontakt: 
603 453 838 Stanislav Lelka ml.
739 492 202 Kateřina Lelková

Adresa: 
Dolní Bojanovice, Cihelny 430, 696 17

�  veškeré vybavení 
 interiéru a exteriéru 

nábytkem a doplňky 

�  vybavení vinných 
 sklepů, domů i zahrad

i n zer ce

V letošním roce se konal již třináctý ročník 
Jarního hudebního festivalu v naší obci.  
Během uplynulých let se festival dostal na 
vysokou kulturní úroveň. Hudební tělesa, 
která u nás v rámci festivalu vystoupila, jsou 
považována za jedna z nejlepších v České 
republice. Zásluhu na vysoké kvalitě festivalu 
měl také hudební dramaturg Jan Šimíček, 
který pomáhal s přípravou koncertů.

Na několik předešlých ročníků festivalu 
získala obec finanční dotaci z Krajského 
úřadu Jihomoravského kraje, která pokrývala 

JARNÍ HUDEBNÍ FESTIVAL

případné finanční ztráty obce. V posledních 
dvou letech se dotaci nepodařilo získat. Obec 
má na zachování tohoto festivalu vážné hudby 
i jeho vysoké úrovně velký zájem. Z důvodů 
finančních, ale také pro malý zájem poslu-
chačů rozhodla Rada obce na svém zasedání 
o organizační změně. Jarní hudební festival 
se bude konat jednou za dva roky. Příznivci 
vážné hudby se mohou těšit na XIV. ročník 
Jarního hudebního festivalu, který se bude 
konat na jaře 2012.

A.Č.
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Tel.: 606 914 613

NONSTOP 

T A X I

LUMÍR JANČÍK
Dolní Bo ja no vi ce

nabízí své služby 
při svatebních a jiných 

společenských 
událostech, také 

o nedělích a svátcích. 

www. taxislovacko.cz

�

ŠKOLNÍ JÍDELNA 
Základní školy a mateřské školy 

Dolní Bojanovice 

nabízí obědy 
za cenu 50,- Kč. 

Rozvoz zajišťuje Charita. 
Oběd si můžete objednat 
na tel.: 518 372 189

JAN ŠIMEK
CACARDOV 169, DOLNÍ BOJANOVICE
TEL.: 604 755 730
WWW.SIMEKART.COM

ai rbrush s tud io

AIRBRUSH KRESBY

GRAFICKÉ PRÁCE

PÍSMOMALÍŘSTVÍ

POLEPY

FOTOGRAFICKÉ PRÁCE

- dekorační i reklamní - na auta, motorky, cedule, fasády
a interiéry, dekorační předměty, obrazy, opravy
poškrábaných přileb

- grafické návrhy a zhotovení obalů, etiket, pozvánek,
polepů, cedulí, diplomových prací (zlom textu, vazba),
tvorba webových stránek (včetně zřízení domény
a webhostingu), návrhy 3D nápisů z polystyrénu a plexi
včetně dodání, razítka, gravírované mosazné cedulky
(i imitace mosazi)

- malba textu na fasády a stěny interiérů,
malba plnobarevné grafiky

- reklamní polepy cedulí, aut, dodávek, poutačů
- řezanou samolepící grafikou, potištěnou folií, 3D polepy
automobilů (kompletní zabalení auta do potištěné folie),
světelné reklamy

- retuše a zvětšení kopií starých fotografií, reprodukce
diplomů a pamětních listů
- fotografování svateb, spol. akcí, produktů
- fotomodeling - fototesty modelek pro model. agentury,
portréty, fotografie do booku
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DOLNÍ BOJANOVICE 

Jsme tu pro vás od středy do neděle:        
St - Čt   16 - 22 hodin               Pá - Ne  15 - 24 hodin 

776 373 564 
nebo 

602 573 872
NABÍZÍME:
- příjemné prostředí nekuřácké 
 restaurace s dětským koutkem
- dětské hřiště
- posilovna pro pány
- ubytování v pokojích 
 s vlastním sociálním zařízením 
- pořádání oslav, školení, večírků...
- bowling
- víceúčelové venkovní sportoviště
- stolní hry

Hledáte-li příjemné místo v nekuřáckém prostředí pro Váš večírek, 
oslavu, raut, dětskou párty, svícu nebo svatbu, PŘIJĎTE K NÁM!!!
Další skupiny, které mají zájem o využití prostor Orlovny, jako jsou místa 
pro cvičení, hry, taneční zkoušky apod. jsou vítány!

Jsme tu pro vás:

NOVĚ OTEVŘENÁ POSILOVNA PRO DÁMY 
S MULTIFUNKČNÍMI STROJI

Možnost sestavení cvičebního plánu přímo na míru.
Ženy a dívky, které mají zájem o aktivní využití volného času, jsou zvány.

Po  18 – 21          St-Čt  16 - 22        Pá-Ne   15 - 24
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BOTEKO 
VINAŘSKÉ POTŘEBY

přejí 
krásné svátky 

vánoční a úspěšný 
nový rok 2011

Kuchyně DPS 
nabízí obědy, 

tři druhy jídel po 55,- Kč. 
Rozvoz zajišťuje Charita. 

Tel.: 518 372 098

Andrea Hromková
Žabácká 943

Dolní Bojanovice 696 17
Tel.: 732 113 417

E-mail: 
andrea.hromkova@seznam.cz

Vedení účetnictví 
a daňové evidence  

nabízí svým zákazníkům 
široký sortiment 
potravinářského

 a drogistického zboží. 

Přejeme všem krásné Vánoce
a úspěšný rok 2011.

Provozovna: 
Okružní 223, 696 17 Dolní Bojanovice
Tel.: 724 059 092

PSÍ SALONPSÍ SALON
stříhání • koupání 
• úprava psů •

Romana 
IŠTVÁNKOVÁ



Vernisáž 
Vánoční výstavy 
12. 12. 2010

Hudební slavnosti sv. Cecilie 
20. - 21.  11. 2010

Otevření nového sportovního zázemí 
12. 12. 2010
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Ubytování nabízíme ve dvou kategoriích - STANDARD 

(*** - s WC, koupelnou, TV, ledničkou) 

a TOURIST (*) v cenách již od 240,- Kč/osobu/noc

s možností snídaně.

Využít lze restauraci s barem, salonek, vinotéku, 

zasedací místnost, prostory pasáže. 

Objednat je možné degustaci regionálních 

vín, ale i kompletní menu za předem 

dohodnutou cenu. Při objednání konzumace 

je nájem prostor zdarma.

ubytování pro vaše hosty
oslavy narozenin
svatby, křtiny
výročí, setkání
schůze,...

CELOROČNÍ  PROVOZ

Informace obdržíte na recepci penzionu nebo na tel.: 775 225 584
e-mail: ubytovani@penzion.vaclav.cz • www.penzion.vaclav.cz

Těšíme se na shledání s vámi v našem penzionu.
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„Jako pramenící voda nemrzne, 
tak ani pravé přátelství nemůže 
v neštěstí ochladnout.“

Cooper


